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Pred 37. leti sredi krvavih 
bitk je nastala. Nova in naša 
Jugoslavija. V Jajcu na II. 
zasedanju AVNOJ-a se je rodila 
nova Jugoslavija z te takrat 
zaznavnimi prvinami samo
upravljanja in brezmejnim za
upanjem komunistične partije v 
revolucionarno moč ljudskih 
množic. 

Takrat se je razburkanemu 
svetu, z vojno prepredenemu, 
naša odločitev v Jajcu zdela 
celo preuranjena in nerealna, saj 
sredi vojne vihre z obilo diplo
matskih nejasnosti v svetu ni 
bilo pričakovati tako smelega 
dejanja. Toda pokazalo se je 
tisto, v kar smo verovali in 
verjeli in za kar smo bili 
revolucionarno bitko. AVNOJ 
je s svojimi sklepi ponesel 
partizansko vojsko z nepopisno 
silo iz zmage v zmago. Od 
zmage do zmage naprej do 
prvega cilja - svobode. 

Potem smo Sli skozi mnoga 
značilna obdobja, po edinstveni 
poti, ki jo je ves svet občudo
val. Gledali so nas na eni strani 
z nezaupanjem, češ, kakšna bo 
sploh naša prihodnost, na drugi 
strani pa tudi z umetelno 
pripravljenimi posegi, da bi naš 
razvoj obrnili v kakšno drugo 
smer. Tako smo šli prek leta 
1948 odločno, s Titom na čelu. 
Težko je bilo to leto. Pritisk iz 

vzhoda je bil zastrašujoče velik 
in preteč, iz zahoda pa prefi-
njeno diplomatski, tudi z raču
nico o izkoriščanju našega tež
kega položaja. Toda bili smo 
neomejni in trdni, trdno veru
joč v našo prihodnost. Tako 
kot mnoge bitke pred tem smo 
dobili tudi to. 

Ko smo iz voda samouprav
ljanja pluli v vode socialistične
ga etatizma in nato v samo
upravni socializem, ko smo 
vidno gradili samoupravno 
socialistično demokracijo, je v 
svetu bilo vedno manj tistih, ki 
so s podcenjevanjem gledali na 
nas, in vedno več tistih, ki so 
pričeli korakati po naši poti. Po 
našem vzoru. Postali smo po
budniki neuvrščenega gibanja -
Tito je bil avtor teh zgodovin
skih dejanj - in nosilci akcij za 
mir in sožitje v svetu, so se 
razblinili še poslednji pomisleki 
tistih, ki niso verjeli, da lahko 
Jugoslavija doseže to, kar je. 

Naša ustava je danes eden 
najmodernejših dokumentov te 
vrste v svetu. Izraža vse naše 
hotenje, vso našo volio za 
življenje in delo na načelih 
samoupravne socialistične de
mokracije- Po svetu jo prevajajo 
v mnoge jezike, mnogim razvija
jočim se narodom je vodilo za 
njihov razvoj. 

Vse to, kar danes imamo -
svobodo, socializem, demo

kracijo, samoupravljanje, huma
nost, bratstvo in enotnost - je 
vzniklo že v Jajcu 43. leta 
Skoraj težko je doumeti, da je 
Tito že i takrat zasadil seme 
našega razvoja, in bil nato tudi 
vse do 4. maja letos na čelu 
tega razvoja. Brez navajanja 
njegovega imena, njegovih misli 

in pogledov pa je tudi nemo
goče govoriti o vsem tem našem 
razvoju in dosežkih. 

Danes smo svobodna in trdna 
skupnost narodov in narodno
sti, z velikim ugledom v svetu. 
Z notranjim mirom in z veliko 
prijatelji v svetu. In vse to je 
bilo zasnovano že v Jajcu na II. 

zasedanju A VNOJA. V Jajcu in 
v naši osvobodilni revoluciji 
nasploh. Zato pomeni obujati 
spomin na 29. november, ne
nehno oživljati živo izročilo 
revolucije, predvsem pa njeno 
vero v ustvarjalnost in moč 
ljudskih množic. 

T. BRILEJ 
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Ustavni 
amandmaji 

UREDNIKOV 

V tej Številki Glasila občanov 
objavljamo osnutke amandmajev 
k ustavi SR Slovenije in SFRJ, 
kar naj bi pripomoglo k Široki 
javni razpravi o amandmajih v 
naši občini Javno razpravo 
bosta vodila Občinska konferen
ca SZDL in Občinski sindikalni 
svet ob sodelovanju drugih druž
benopolitičnih organizacij, traja
la pa bo do konca januarja 
prihodnjega leta. 

Zvezna in republiška ustavna 
komisija sta izdelali besedilo 
Osnutka ustavnih amandmajev k 
zvezni in republiški ustavi na 
osnovi znane Titove pobude, ki 
jo je posredoval na osmem 
kongresu Zveze sindikatov Jugo
slavije. 

Osrednji poudarek ustavnih 
amandmajev in s tem Titove 
pobude je v hitrejši demokrati
zaciji družbenoekonomskih od
nosov ter sprejemanja in obliko
vanja samoupravnih odločitev. 
Titova pobuda o kolektivnem 
vodstvu in odgovornosti tako 
dobiva stvarno podobo v osnut
kih amandmajev, ki naj v ustavi 
že opredeljene določbe o kolek
tivnem delu spravijo v življenje. 
Predvsem gre za odločanje oz. 
način odločanja. Le-to mora 
postati v celoti stvar delavcev, k i 
so nosilci funkcij politične obla
sti, kar je njihova neodtujljiva 
pravica. Nadaljnja krepitev socia
listične samoupravne demokra
cije in s tem krepitev samouprav
nega položaja delavcev so torej 
osnovni cilji amandmajev. Če
prav je res, da nekaterih negativ
nih pojavov kot so odtujevanje 
odločanja od delavcev, liderstvo, 
karierizem, prisvajanje oblasti in 
podobno, ni možno odpraviti 
zgolj s spremembami ustave, k i 
temelji na v naši ustavi že 
opredeljenih določilih, pa bodo 
amandmaji vseeno prinesli obilo 
konkretnih rešitev, ki bodo 
uporabljene v vsakodnevni 
praksi. To pa pomeni tudi 
hitrejše izvajanje politike po-
družbljanja odločitev in samo
upravnega odločanja delovnih 
ljudi. 

Krajši mandati funkcionarjev, 
ki so opredeljeni v amandmajih, 
seveda niso sami sebi cilj, ampak 
so v funkciji kolektivnega vod
stva in odgovornosti, kar naša 
ustava pravzaprav že pozna. 
Tito je lani v eni izmed razprav 
povedal nekatere konkretne 
prednosti kolektivnega dela, ki 
se med drugim kažejo tudi v 
tem, da se bo nadalje krepila 
odgovornost posameznikov, ki 
se v kolektivnem delu seveda ne 
sme zamegliti. Tako bomo tudi 
hitreje odkrivali sposobne ljudi 
in tudi hitreje odstranjevali ne
sposobne in takšne, ki na svojih 
položajih preveč uveljavljajo svo
je odločitve namesto odločitve 
delavcev in na sploh samouprav
ne baze, ki mora biti poglaviten 
kreator vseh odločitev. 

Dosedanje 4-letne mandate 
predsednikov skupščin bomo 
skrajšali na eno leto z možnostjo 
enkratne ponovitve ali izjemoma 
na dve leti brez možnosti pono
vitve. Predsedniki izvršnih svetov 
bodo imeli največ 4-letni man
dat brez možnosti ponovitve, 
člani izvršnih svetov pa bodo 
lahko 4-letni mandat največ 
enkrat ponovili. V občini bomo 
to uredili z občinskim statutom, 
ker je v skladu z ustavo rudi 
pristojnost občin. 

Ob takšnih rešitvah pa bo 
potrebno posvetiti tudi izredno 
veliko pozornost kadrovanju, 
oziroma kadrovskim planom. 
Brez načrtne kadrovske politike 
seveda ne bo enostavno izvajati 
navedenih opredelitev. Tako 
imenovano kolobarjcnje, ko se 
funkcionarji selijo od ene funk-

Delegati II. zasedanja AVNOJ-a na prizorišču zgodovinskega zasedanja v Jajcu. 



I. amandma 
1. Vsi organi oblasti in samoupravljanja ter drugi nosilci 

samoupravnih, javnih in drugih dolžnosti in odgovornosti 
uresničevanje interesov delavskega razreda in vseh delovnih 
ljudi v družbenoekonomskih in političnih odnosih socialistič
nega samoupravljanja, zlasti pa v delegatskem sistemu, in tudi 
pogoje za uresničevanje pravic, obveznosti in odgovornosti 
delovnih ljudi in občanov v samoupravnih in drugih 
organizacijah in skupnostih in v družbenopolitičnih skupno
stih. 
Organizacija, sestava in način dela kolektivnih organov oblasti 
in samoupravljanja se urejajo tako, da se zagotavljajo 
kolektivno delo, odločanje in odgovornost ter enakopravnost 
članov teh organov pri uresničevanju njihovih pravic, 
dolžnosti in odgovornosti, določenih z ustavo oziroma 
statutom in zakonom. 
Vsak član kolektivnega organa je osebno odgovoren za svoje 
delo in v skladu s svojimi pravicami in dolžnostmi za delo in* 
odločitve tega organa. 
Vsak član kolektivnega organa, ki je pooblaščen, da sodeluje 
pri delu drugih organov in teles, mora po načelih delegatskega 
sistema ravnati v skladu s pooblastili, smernicami in stališči 
tega organa. 
Vsi organi oblasti in samoupravljanja in drugi nosilci 
samoupravnih, javnih in drugih družbenih funkcij morajo 
izvrševati svoje pravice in dolžnosti tako, da je omogočeno 
uresničevanje družbenega nadzorstva nad njihovim delom. 

2. S tem amandmajem se dopolnjujejo določbe 1. točke II. 
poglavja II. dela ustave SR Slovenije. 

II. amandma 
1. Voljeni in imenovani funkcionarji in drugi nosilci samouprav

nih, javnih in drugih družbenih funkcij, za katere tako 
določajo ustava, statut ali zakon, se volijo oziroma imenujejo 
za dobo do štirih let, če za posamezne izmed njih ustava ne 
določa drugače. 
Voljeni in imenovani funkcionarji in drugi nosilci samouprav
nih, javnih in drugih družbenih funkcij, za katere tako 
določajo ustava, statut ali zakon, so lahko izvoljeni oziroma 
imenovani za isto funkcijo največ dvakrat zaporedoma, če za 
posamezne izmed njih ustava ne določa drugače. 
Dolžino mandatne dobe in omejitev ponovne izvolitve 
oziroma imenovanja izvoljenih in imenovanih funkcionarjev 
in drugih nosilcev samoupravnih, javnih in drugih družbenih 
funkcij, za katere tako določajo ustava, statut ali zakon, 
določajo ustava oziroma v skladu z ustavo statut, zakon ali 
poslovnik skupščine družbenopolitične skupnosti. 
Dolžino mandatne dobe nosilcev pravosodnih funkcij in 
družbenega pravobranilca samoupravljanja in možnost njihove 
ponovne izvolitve oziroma imenovanja ureja zakon. 

2. S tem amandmajem se nadomesti 182. člen ustave SR 
Slovenije. 

III. amandma 
1. Predsedstvo republike sestavlja sedem članov, ki jih volijo 

občinske skupščine in skupščine skupnosti občin kot 
posebnih družbenopolitičnih skupnosti, ter predsednik 
centralnega komiteja Zveze komunistov Slovenije in predsed
nik republiške konference Socialistične zveze delovnega 
ljudstva Slovenije, ki sta člana predsedstva republike po 
položaju. 
Člani predsedstva republike so izvoljeni, če je za listo 
kandidatov za člane predsedstva glasovala večina vseh 
delegatov v dveh tretjinah občinskih skupščin ter skupščin 
skupnosti občin kot posebnih družbenopolitičnih skupnosti. 

2. Predsednika predsedstva republike voli skupščina SR 
Slovenije izmed izvoljenih članov predsedstva. 

Predsednik predsedstva republike se voli za eno leto in je lahko 
največ dvakrat zaporedoma izvoljen za to funkcijo. 
Postopek in način volitev predsednika in članov predsedstva 
republike določa zakon. 

3. S tem amandmajem se nadomestijo prvi, tretji in četrti 
odstavek 383. člena ustave SR Slovenije ter dopolnita 335. in 
350. člen ustave SR Slovenije. 

IV. amandma 
1. Za predsednika izvršnega sveta ne more biti ista oseba 

izvoljena dvakrat zaporedoma. 
Člani izvršnega sveta, republiški sekretarji in drugi z zakonom 
določeni republiški funkcionarji, ki vodijo republiške upravne 
organe, so lahko največ dvakrat zaporedoma izvoljeni 
oziroma imenovani na isto funkcijo. 

2. Izvršni svet odloča z večino glasov vseh članov. 
3. S tem amandmajem se nadomestijo peti in šesti odstavek 394. 

člena in drugi odstavek 397. člena ustave SR Slovenije. 

V. amandma 
1. Ustavno sodišče sestavlja devet sodnikov. Sodnike ustavnega 

sodišča voli na predlog Predsedstva republike Skupščine 
Socialistične republike Slovenije za osem let in po preteku te 
dobe ne morejo biti ponovno izvoljeni. 

2. Predsednika ustavnega sodišča voli skupščina Socialistične 
republike Slovenije izmed sodnikov na predlog Predsedstva 
republike za eno leto in je lahko največ dvakrat zaporedoma 
izvoljen za to funkcijo. 

3. S tem amandmajem se nadomestita prvi in drugi odstavek 
425. člena ustave SR Slovenije. 

I. amandma 
1. Vsi organi oblasti in samoupravljanja ter drugi nosilci 

samoupravnih, javnih in drugih družbenih funkcij zagotavljajo 
v okviru svojih pravic, dolžnosti in odgovornosti uresniče
vanje interesov delavskega razreda in vseh delovnih ljudi v 
družbenoekonomskih in političnih odnosih socialističnega 
.samoupravljanja,, zlasti pa v delegatskem sistemu, in pogoje za 
uresničevanje pravic, obveznosti in odgovornosti delovnih 
ljudi in občanov v samoupravnih in drugih organizacijah in 
skupnostih in v družbenopolitičnih skupnostih. 
Organizacija, sestava in način dela kolektivnih organov oblasti 
in samoupravljanja se urejajo tako, da se zagotavljajo 
kolektivno delo, odločanje in odgovornost ter enakopravnost 
članov teh organov pri uresničevanju njihovih pravic, 
dolžnosti in odgovornosti, določenih z ustavo oziroma 
statutom in zakonom. 
Vsak član kolektivnega organa je osebno odgovoren za svoje 
delo in v skladu s svojimi pravicami in dolžnostmi za delo in 
odločanje tega organa. 
Vsak član kolektivnega organa, ki je pooblaščen, da sodeluje 
pri delu drugih organov in teles, mora v soglasju z načeli 
delegatskega sistema ravnati v skladu s pooblastili, smernicami 
in stališči tega organa. 
Vsi organi oblasti in samoupravljanja ter drugi nosilci 
samoupravnih, javnih in drugih družbenih funkcij morajo 
izvrševati svoje pravice in dolžnosti, tako da je omogočeno 
uresničevanje družbenega nadzorstva nad njihovim delom. 

2. S tem amandmajem se dopolnjujejo določila I. oddelka II. 
poglavja drugega dela ustave SFRJ. 

II. amandma 
1. Voljeni in imenovani funkcionarji ter drugi nosilci samouprav

nih, javnih in drueih družbenih funkcij, za katere tako določa 
ustava, statut ali zakon, se volijo oziroma imenujejo za čas do 
štirih let, če ni za posamezne izmed njih z ustavo drugače 
določeno. 
Voljeni in imenovani funkcionarji ter drugi nosilci samouprav
nih, javnih in drugih družbenih funkcij, za katere tako določa 

ustava, statut ali zakon, so lahko izvoljeni oziroma imenovani 
največ dvakrat zaporedoma za isto funkcijo, če ni za 
posamezne izmed njih z ustavo drueače določeno. 
Trajanje mandata in omejitev ponovne izvolitve oziroma 
imenovanja voljenih in imenovanih funkcionarjev ter drugih 
nosilcev samoupravnih, javnih in drugih družbenih funkcij, za 
katere tako določa ustava, statut ali zakon, se urejaio z ustavo 
oziroma statutom ali zakonom v skladu z ustavo. 
Trajanje mandata in možnost za ponovno izvolitev oziroma 
imenovanje nosilcev pravosodnih funkcij in trajanje mandata 
in omejitev ponovnega imenovanja družbenega pravobranilca 
samoupravljanja se urejajo z zakonom. 

2. S tem amandmajem se nadomešča 151. člen ustave SFRJ. 

III. amandma 
1. Predsednik in podpredsednik skupščine SFRJ in predsednik 

zbora skupščine SFRJ se volijo za eno leto. 
Predsednik skupščine SFRJ in predsednik zbora skupščine 
SFRJ se volita vsako leto iz druge republike oziroma 
avtonomne pokrajine. 
Podpredsednik skupščine SFRJ ne more biti ponovno 
izvoljen za isto funkcijo med trajanjem mandata delegata v 
skupščini SFRJ. 

2. S tem amandmajem se nadomešča 312. člen ustave SFRJ. 
IV. amandma 
1. Predsedstvo SFRJ sestavljajo po en član iz vsake republike in 

avtonomne pokrajine, ki ga voli skupščina republike oziroma 
skupščina avtonomne pokrajine s tajnim glasovanjem na 
skupni seji vseh svojih zborov, in po položaju predsednik 
organa Zveze komunistov Jugoslaviie, določenega s statutom 
Zveze komunistov Jugoslaviie. 

2. S tem amandmajem se nadomešča 321. člen ustave SFRJ. 

V. amantma 
1. Predhodni postopek predlaganja kandidatov za izvolitev Javna razprava o osnutkih ustavnih amandmajev bo trajala do 

predsednika ia članov zveznega izvršnega sveta se izvede v konca januarja 1981 in jo bosta vodila Občinska konferenca 
Socialistični zvezi delovnega ljudstva Jugoslavije. SZDL in Občinski sindikalni svet. 

Za predsednika zveznega izvršnega sveta ne more biti 
izvoljena dvakrat zaporedoma ista oseba. 
Člani zveznega izvršnega sveta so lahko največ dvakrat 
zaporedoma izvoljeni za isto funkcijo. 

2. Po poteku dveh let od izvolitve predsednika in članov 
zveznega izvršnega sveta poda zvezni izvršni svet v okviru 
svojih pravic in dolžnosti zboroma skupščine SFRJ poročilo 
o stanju na vseh področjih družbenega življenja, o izvajanju 
politike in izvrševanju zveznih zakonov in drugih predpisov 
ter splošnih aktov skupščine SFRJ in o svojem delu in delu 
zveznih upravnih organov. Zbora skupščine SFRJ imata 
posebno razpravo o tem poročilu, ocenjujeta delo zveznega 
izvršnega sveta in določata, ali se bosta izrekla za zaupnico 
predsedniku in članom zveznega izvršnega sveta. 

3. S tem amandmajem se dopolnjuje drugi odstavek 348. člena, 
nadomešča drugi in tretji odstavek 349. člena in dopolnjujeta 
358. in 359. člen ustave SFRJ. 

VI. amandma 
1. Funkcionarji, ki vodijo zvezne upravne organe in zvezne 

organizacije in drugi funkcionarji, ki jih imenuje skupščina 
SFRJ, so lahko imenovani največ dvakrat zaporedoma za isto 
funkcijo. 

2. S tem amandmajem se nadomešča drugi odstavek 366. člena 
ustave SFRJ. 

VII. amandma 
1. Sodniki ustavnega sodišča Jugoslavije se volijo za osem let in 

ne morejo biti znova izvoljeni za sodnike tega sodišča. 
Predsednik ustavnega sodišča Jugoslavije se voli izmed 
sodnikov tega sodišča za eno leto, vsako leto iz druge 
republike oziroma avtonomne pokrajine. 

2. S tem amandmajem se nadomešča drugi odstavek 381. člena 
ustave SFRJ. 

PREDSEDSTVO OK SZDL LITIJA JE PODPRLO PREDLOG ZA INFORMACIJSKO DEJAVNOST 

V naslednjem letu boljše informacije 

Predsedstvo Občinske konference SZDL Litija je obravnavalo predlog sveta za 
družbenopolitični sistem in ga v celoti podprlo. Občinska informacijska dejavnost 
bo začela delati s 1. majem 1981. Vsaka dobra informacija pomeni tudi kvaliteto 
v razvoju in delu. 

Informacijska dejavnost, ki jo 
bomo ustanovili v naslednjem letu, 
bo imela več delovnih področij. 

Poleg zbiranja in posredovanja infor
macij bo med glavnimi nalogami 
tudi nadaljnje razvijanje informacij
skega sistema v občini Pri razvijanju 
obveščanja in informiranja pa bo vsa 
potrebna pomoč posredovana tudi 
krajevnim skupnostim in organiza

cijam združenega dela. 
V okviru informacijske dejavnosti 

bo izhajalo tudi Glasilo občanov in 
še posebna oblika tiskanih infor
macij za delegate. 

Oblika bodoče informativne de
javnosti bo opredeljena s posebnim 
družbenim dogovorom, skoraj za
nesljivo pa se bo ta dejavnost 
opravljala v okviru posebnega za

voda ali centra, tako kot je to 
rešeno tudi v vseh drueih slovenskih 
občinah. 

Zaradi racionalnega dela bo bodo
ča informacijska dejavnost delovala 
pri Delavski univerzi Litija, saj bo 
tako omogočeno združevanje skup
nih strokovnih služb, oziroma bolj 
preprosto - za bodočo informa
cijsko dejavnost ne bo potrebno 

ustanavljati nikakršnega posebnega 
administrativnega aparata. 

Predsedstvo je menilo, da je za 
nadaljnje razvijanje samoupravljanja 
in delegatskega sistema ter odnosov 
in na splošno vloge delovnih ljudi 
pri neposrednem odločanju nujno 
potrebno vzporedno razvijati tudi 
dober sistem informiranja. Delovni 
človek je namreč brez potrebnih 
informacij popolnoma nemočen, 
zato bo bodoča - mnogo boljša -
organiziranost informiranja v naši 
občini koristna tako za vse delegate, 
samoupravljalce, kot tudi za vse 
občane. 

Lokalni radio 
in več TV programov 

V predlogu del in opravil bodoče informacijske 

dejavnosti v občini je opredeljeno tudi delo pri 

oblikovanju lokalne radijske postaje v občini, ki bi 

morala pričeti z rednim delom do konca srednjeroč

nega obdobja 1981—85. Prav tako bo v okviru nove 

informacijske dejavnosti potekalo delo pri pridobi

vanju novih TV programov. Gre predvsem za 

pridobitev programa T V Koper in proučitev 

možnosti za pridobivanje T V proerama iz sosednje 

Avstrije. 



KOVINA 
Delovno organizacijo „KO

VINA" iz Šmartna smo pred 
leti v Glasilu občanov že 
predstavili. Od tistih dni se je 
marsikaj spremenilo, zato jo 
tokrat ponovno predstavljamo. 
Naš sogovornik je tovariš Janko 
Hauptman, direktor delovne 
organizacije. Delovna organiza
cija v zadnjih letih dosega dobre 
delovne rezultate, ki so plod 
marljivosti vseh, ki se za stro
jem, pri organizaciji dela, v 
komercialnih in drugih službah 
trudijo, da bi na naš in po 
možnosti tudi na tuji trg prišli 
izdelki, v katere je vloženo 
domače znanje, čim manj mate
riala in delovnega časa. Čeprav 
delajo v težkih delovnih raz
merah, ki še zdaleč ne odgovar
jajo predpisanim standardom, je 
produktivnost dela na zavidljivi 
višini. V zadnjih letih dohodek 
na delavca stalno povečujejo. V 
letu 1978 je znašal 14, v 
lanskem letu pa je porasel na 28 
starih milijonov. Računajo, da 
bodo letos ustvarili za 6 mili
jard starih dinarjev celotnega 
prihodka, za ilustracijo naj 
povemo, da je v letu 1979 

znašal 3,6 milijarde^ dinarjev. 
Letos se prvič vključujejo tudi 
v izvoz. V novembru, decembru 
in januarju prihodnje leto bodo 
del proizvodnje izvozili v Itali
jo. Ce bodo tujega partnerja 
zadovoljili s kvaliteto in spo
štovanjem rokov dobave, raču
najo še z nadaljnjim prodorom 
na tuja tržišča. Pri organizaciji 
proizvodnje se srečujejo z ne
malo težavami. Dobiti kvalitet
no surovino je vse težje, stroški 
proizvodnje pa kot povsod 
drugod, zaradi povečane cene 
energije neprestano naraščajo. 

V zadnjih dveh letih so 
opustili ves program, ki jim ni 
prinašal akumulacije. Njihov 
dolgoročni razvoj temelji na 
predelavi barvastih kovin, to je 
medenine. Izdelujejo specialne 
armature za toplovodno ogre
vanje, po domače povedano, 
vse vrste priključkov, razvodov, 
ventilov od peči za centralno 
ogrevanje do radiatorja. Njihovi 
poglavitni odjemalci so Elektro-
tehna, Varstroj, Metalka, Rade 
Končar, Energoinvest in vse 
večje trgovske hiše po Jugosla
viji. Varstroj iz Lendave je bila 

prva delovna organizacija, ki je 
uvožen ventil nadomestila z 
njihovim. Pred leti so se odlo
čili za program, ki ga sedaj 
delajo in zanj so v teh letih 
nakupili že 80% strojne opre
me, ki je sedaj stisnjena v 300 
m2 proizvodnega prostora. 

V kratkem bodo v ta sti
snjeni prostor montirali še sti
skalnico, ki so jo čakali 8 
mesecev in od katere je v 
marsičem odvisna odprava oz
kih grl pri ostalih strojih. 
Njihov nadaljnji razvoj ni mo
goč na tej lokaciji ob osnovni 
šoli, zato so njihove misli in 
napori usmerjeni v novo proiz
vodno halo, za katero imajo 
pripravljene že vse načrte. Če 
bodo dobili še kreditna sredstva 
Ljubljanske banke, lastni delež 
imajo zagotovljen, bo do grad
nje te nujno potrebne proizvod
ne hale v kratkem prišlo. V tem 
času, ko se vsi prizadevamo za 
stabilizacijo našega gospodar
stva, je bilo izredno težko 
pridobiti sovlagatelje v proiz
vodni program. Z velikimi na
pori so jih pridobili. Elektro-
tehna bo vložila 1 milijardo 
sredstev, EMI Poljčane 200 
milijonov in INKOP Kočevje 60 
milijonov starih dinarjev, razli
ko do 1,7 milijarde din pa bodo 
zagotovili sami iz amortizacij
skih sredstev. 

Kovina Šmartno se zel o hitro razvija, delovne prostore pa imajo izredno slabe. Zato so razumljiva 
prizadevanja delavcev Kovine, da bi čim prej pričeli graditi novo tovarno. V boljših delovnih pogojih 
bodo zanesljivo dosegali še boljše rezultate. (Foto: GO) 

Pred leti so se srečevali z 
veliko fluktuacijo delovne sile, 
danes temu ni več tako. Boljši 
proizvodni program omogoča, 
da za osebne dohodke razpore
jajo več sredstev, in so vsaj 
približno tako veliki kot v 
ostalih panogah v občini, oziro
ma jih celo presegajo, kar je 

zaradi težkih delovnih pogojev 
tudi razumljivo. Trenutno je v 
delovni organizaciji zaposlenih 
97 delavcev, pretežno iz okolice 
Šmartna in Litije. Zaposlujejo 
predvsem mlade, ki se šolajo za 
poklic kovinarja oz. priučujejo 
v njihovi delovni organizaciji. 
Število zaposlenih so od leta 

1978 dalje povečevali letno za 
okoli 15 %. 

Kljub zaostrenim pogojem 
gospodarjenja z optimizmom 
gledajo na svoio prohodnost, 
posebno še, če bodo lahko 
zastavili lopate za novo proiz
vodno halo. 

L. K. 

Vodovod-prioritetna naloga 
Voda je za občane nujna. Kredit za vodovod bo 
treba odplačati. Kako zbrati sredstva za odplačilo 
kredita? Samoprispevek občanov ne pride v poštev. 
Tudi obremenitve občanov pri ceni vode ne smejo 
biti pretirane. 

PREDSEDSTVO OK SZDL JE OBRAVNAVALO PROBLEMATIKO NOVEGA VODOVODA IZ REKA GOZDA ZA LITIJO IN ŠMARTNO 

Predsedstvo OK SZDL Litija je 
ob obravnavi problematike v zvezi z 
gradnjo novega vodovoda za Litijo 
in Šmartno menilo, da zaradi 
odplačila anuitet za najeti kredit v 
višini 54,637.000 din, občanov ne 
bi smeli pretirano obremenjevati. 
Zaradi tega je tudi odklonilo eno 
izmed ponujenih variant, da bi 
občani Litije in Šmartna za 1,5 % 
samoprispevkom od neto osebnih 
dohodkov pet let zbirali denar za 
odplačilo kredita. Tudi pretirana 
obremenitev občanov pri povečani 
ceni vode ni sprejemljiva. Predsed
stvo je menilo, da 1 m3 vode ne bi 
smel biti dražji od 10.- din za 
gospodinjstva (sedaj 5,83 din). 
Obenem pa naj tudi pritisk na 
sredstva Komunalne skupnosti ne bi 
bil prevelik, saj bi s tem lahko 
preveč zavrli normalno dejavnost 
Komunalne skupnosti 

Strokovna služba Komunalne 
skupnostii je izdelala nekaj mož
nosti (tri variante) za zbiranje 
sredstev za odplačevanje kredita, k i 
je odobren za 15 let s4 % obrestno 
mero, višina letne anuitete pa je 
4,880.000.- din. 

Vse tri izdelane možnosti bo 
obravnavala posebna sekcija, ki jo je 
oblikovalo Predsedstvo OK SZDL, 
ki se bo pri svojem delu seveda 
tesno povezalo z vsemi zainteresira
nimi, zlasti pa z občani obeh 
krajevnih skupnosti v Litiji in z 
občani Šmartna ter organizacijami 
združenega dela v občini. Zakaj bo 
vodovod dražji? 

Od ideje do realizacije lahko mine 
dosti časa. Tako je tudi pri litijskem 
vodovodu, kljub temu, da ne more
mo govoriti o pretirano dolgih 
postopkih. Pa vendar, prav v tem 
tiči glavni vzrok za vedno višjo ceno 

vodovoda, ki je nazadnje tolikšna, 
da bo potrebno najeti večji kredit in 
s tem plačevati tudi večje 7 letne 
anuitete zavračanje. 

Kako je 
rasla cena? 
•jeseni 1979 je dal Hidroinženiring 

iz Ljubljane Komunalni skupnosti 
Litija ponudbo za izdelavo pro
jektov za vodovod z oceno 
stroškov za vodovod, ki bi znašali 
27,1 milijonov din: 

- februarja letos je bila podpisana 
nogodba o izvedbi inženiringa za 
vodovod in tedaj so projektanti 
vrednost vseh del še vedno 
ocenjevali na 27,1 milijonov din; 

- junija letos je Hidroinženiring 
izdelal glavni projekt vodovoda s 
predračunom 36,4 milijonov din: 

• konec junija pa je Hidroinženiring 
izdelal še investicijski program z 
ocenjeno investicijsko vrednostjo 
vodovoda v višini 42,1 milijonov 
din; 

• konec junija je Hidrogradnja iz 
Ljubljane kot najugodnejši po
budnik ponudil izvedbo vodo
voda za 59,1 milijonov, kar je 
Komunalna skupnost Litija tudi 
sprejela, saj boljše ponudbe ni 
bilo: 
v začetku septembra letos je 
Ljubljanska banka - Stanovanj
sko komunalna banka, k i je dala 
kredit za vodovod, sporočila, da 
bo zaradi podražitev in dodatnih 
del investicija dražja za 9,1 

Izračun 
za letno anuiteto 

Izgleda, da je tretja varianta še najbolj sprejemljiva, zato 
navajamo tudi zračun vseh sredstev, ki bi jih letno zbrali za 
odplačila anuitete v višini 4.880.000.- din: 
- združena sredstva OZD iz čistega dohodkal .000.000.- din 
- priključni prispevki za priključitev na vodovod 

250.000.- din 
- amortizacija, obračunana za novi vodovod in cene za 
enostavno reprodukcijo 1,070.000.— din 
- prispevek OZD iz prispevka za razširjeno reprodukcijo ob 
ceni vode v višini 12,43 din/m3 1,790.000.- din 
- prispevek ustanov iz prispevka za razširjeno reprodukcijo 
ob ceni vode v višini 9,00 din/m3 4.000.- din 
- prispevek občanov iz prispevka za razširjeno reprodukcijo 
ob ceni vode v višini 2,7 din/m3 

716.000.- din 
4,880.000.- din 

milijonov din, tako da je nova 
investicijska vrednost 68,3 mili
jone din. K tej vsoti je treba 
prišteti še 4,8 % za elektroener
getski prispevek in tako je bila 
končna investicijska vrednost 
12/9-1980 71,5 milijonov din. 
Ker je bilo treba zaradi povečane 

cene vodovoda najeti večji kredit, se 
je pojavilo tudi vprašanje zagotavlja
nja sredstev za odplačilo kredita, v 
višini 54,6 milijonov din (vprašanje 
odplačevanja anuitet bi se pojavilo v 
vsakem primeru - tudi ob manjšem 
kreditu, vendar bi šlo za manjše 
anuitete). 

Vreme 
nagaja 

Kljub prizadevanju, da bo 
voda iz novega vodovoda Reka 
- Gozd pritekla že ob koncu 
leta, tega skoraj zanesljivo ne 
bo možno izvesti, saj so oktobr
sko deževje in sneg ter mraz v 
začetku novembra gradnjo vo
dovoda močno zavrli. Takim 
oviram se pač ni možno zoper -
staviti, zato bo predvidena 
končna usposobitev vodovoda, 
ki je bila planirana za konec 
maja 1981, tudi zanesljivo za 
kak mesec ali dva prestavljena. 

T. Br. 

Sredstva 
za vodovod 

din 
1. lastna sredstva 
(Komunalna skupnost 

13,659.301 
2. kredit banke 54,637.208 
3. garancija banke 3,278.232 
skupaj: 71,574.741 

Kakšne so 
sedanje 

cene vode? 
za m3 

gospodinjstva 5,83 din 
ustanove 8,63 din 
industrija, obrt 10,73 din 
ustanove 8,63 din 
industrija, obrti 0,73 din 

Variante za novo ceno vode 
I. Varianta 

Celotni stroški enostavne in razširjene reprodukcije na vodovodu se krijejo s ceno vode za 
enostavno reprodukcijo in prispevkom za razširjeno reprodukcijo. Cena in prispevek je za vse 
vrste porabnikov enaka 

vrsta porabnika 

gospodinjstva 
ustanove 
industrija, obrt 

II. VARIANTA 

Cena enostavne 
reprodukcije 
din/m3 

7,23 
7,23 
7,23 

Prispevek 
ob ceni 
din/m3 

8,60 
8,60 
8,60 

Vodni 
prispevek 
din/m3 

0,55 
0,53-

Skupaj j 
din/m3 

16,36 
16,36 
15,83 

Celotni stroški enostavne reprodukcije in razširjene reprodukcije se krijejo s ceno vode za 
enostavno reprodukcijo in prispevkom za razširjeno reprodukcijo ob ceni. Cene in prispevki so 
diferencirani glede na vrsto porabnika: 

Vrsta porabnika 

gospodinjstva 
ustanove 
industrija, obrt 

Cene enostavne 
reprodukc. 
din/m3 

5,29 
8,10 

10,74 

Prispevek za 
razšir. reproduk. 
din/m3 

6,50 
9,00 

12,43 

Vodni 
prispevek 
din/m3 

0,53 
0,53 

Skupaj 
din/m3 

12,32 
17,63 
23,17 

III. VARIANTA 
Stroški enostavne reprodukcije se pokrijejo s ceno vode za enostavno reprodukcijo po 

diferenciranih cenah. Stroški razširjene reprodukcije pa se pokrijejo: 
- s prispevkom ob ceni vode, ki ga plačujeio diferencirano OZD, ustanove in občani; 
- s priključnim prispevkom, ki ga plačujejo investitorji; 
- amortizacija novega vodovoda, ki je vkalkulirana v ceno vode za enostavno reprodukcijo; 
- združenimi sredstvi OZD iz čistega dohodka. 

Vrsta porabnika 

- gospodinjstva 
- ustanove 
- industrija, obrt 

Cene enostavne 
reprodukcije 
din/m3 

5,29 
8,10 

10,74 

Prispevek 
ob ceni 
din/m3 

2,70 
9,00 

12,34 

Vodni 
prispevek 
din/m3 

0,53 
0,53 

Skupaj 
din/m3 

8,53 
17,63 
23,08 

Pri tej varianti izračuna je potrebno opozoriti na to, da je nujno v trenutku prevzema novega 
vodovoda v upravljanje TOZD Komunalna Litija sprejeti cene enostavne reprodukcije, kajti le v 
tem primeru lahko računamo s sredstvi obračunane amortizacije, sicer pa ne. Sredstva 
amortizacije pa so vključena v izračun, sicer bo njihov izpad potrebno nadomestiti iz drugega 
vira (prispevek ali združevanje) . . . 

STRAN 3 



KAKO URESNIČUJEMO PROGRAM 
III. OBČINSKEGA SAMOPRISPEVKA Hidrogradnja ima v naši občini dosti dela 

KER SE 2E TRI LETA 
NISO PRISPEVKI SPREMENILI 

Več za priključek 
na vodovod 

Poglavitni vzrok da je Ko
munalna skupnost Litija Iz
vršnemu svetu predložila nove 
prispevke za priključitev na 
mestni vodovod, je v tem, da se 
ti prispevki niso spremenili že 
od leta 1977. V tem času pa so 
cene kar krepko poskočile, pa 
tudi vodovod je treba vzdrže
vati in obnavljati. Vsa sredstva, 
ki se bodo zbrala na račun 
povečanja prispevka za priklju
čitev na mestni vodovod, se 
bodo uporabila za razširjeno 
reprodukcijo - konkretno za 
odplačevanje kreditov za novi 
vodovod iz Reka Gozda. 

Za vsako stanovanjsko enoto 
v stanovanjskem bloku ali za 

lovni prostor v takšnem 

ZARADI 
DRAŽJE 

ELEKTRIKE 

Dražja voda 

Na predlog Komunalne 
skupnosti je Izvršni 
svet Občinske skupšči
ne Litija dal soglasje k 
novim — višjim — 
cenam vode. 

Nova cena vode za gospodinj
stva je sedaj 3,70 din za m3 
vode (prej 2,90 din); za usta
nove s področja šolstva, zdrav
stva in otroškega varstva ter 
drugih družbenih dejavnosti 
5,60 din za m3 (prej 4,40 din); 
za gospodarske organizacije in 
obrtnike pa 7,20 din za m3 
(prej 5,70 din). 

K tej ceni vode pa je treba 
prišteti še vodnogospodarski 
prispevek Območni vodni skup
nosti v višini 0,53 din za m3 
vode in prispevek za razširjeno 
reprodukkijo v višini 1,60 din, 
kar znese skupaj 2,13 din. 
Končna cena vode bo na primer 
za gospodinjstva odslej ,83 din 
zam3. 

Glavni vzrok za podražitev 
vode pa je v povečanih cenah 
električne energije, saj predstav
ljajo stroški elektrike kar eno 
tretjino vseh stroškov vode. 

Br. 

objektu bo treba odslej plačati 
5.000 din prispevka (prej 3.000 
din). Za vrstno stanovanjsko 
hišo bo prispevek 5.000 din 
(prej tega ni bilo, ker ni vrstnih 
hiš), za pritlično stanovanjsko 
hišo bo treba prispevati 6.000 
din. Za visokopritlično hišo in 
atrijsko hišo bo prispevek 7.000 
din (prej 4.000 din) za enonad-
stropno pa 11.000 din (prej 
7.000 din). Za obrtno delavnico 
bo treba plačati 7.000 prispev
ka (prej 4.000 din), za stano
vanjsko hišo z obrtno delavnico 
pa 13.000 din (prej 7.000 din). 

Tudi pri preureditvi ah dogra
ditvi prostorov v obrtne ali 
poslovne prostore bo treba 
plačati 5.000 din prispevka, kar 
doslej ni bilo opredeljeno. Za 
garaže bo prispevek 3.000 din 
(doslej 2.000 din), za pridobi
vanje novih stanovanjskih po
vršin (dograjevanje, adaptacija, 
nadzidava) pa 2.000 din (doslej 
1.000 din). Za objekte otro
škega varstva, šolstva in zdrav
stva bo prispevek v višini 0,6 % 
od končne investicijske vred
nosti objekta (prej 0,2%), za 
vse ostale objekte pa 1 % (prej 
0,5 %). Tudi za priključitev 
vodnega odštevalnega števca bo 
potrebno plačati 3.000 din 
prispevka (prej 2.000 din). 

Br. 

Razpisna komisija občinskih uprav
nih organov 
SO Litija 

razpisuje 
prosta dela in naloge 

VODJO 
KRAJEVNEGA URADA 
DOLE 
Poleg splošnih pogojev morajo kan
didati izpolnjevati se naslednje po
goje: 
- da imajo končano gimnazijo, 

srednjo ekonomsko ali upravno-
administrativno šolo, 

- da imajo dve leti delovnih izku
šenj, 

- imeti morajo strokovni izpit za 
matičarja. 
Od kandidatov pričakujemo 

samoiniciativnost pri delu, odgovor
nost, zaupnost in moralnopolitično 
neoporečnost. 

vloge sprejema kadrovska služba 
SO Litija, Parmova 9, do vključno 
15. decembra 1980. 

Že vrsto let delavci Hidrotehnika TOZD Hidrogradnja 
iz Ljubljane s svojim specializiranim delom prispevajo k 
boljšemu in lepšemu življenju občanov v naši občini. Ta 
delovna organizacija je s svojimi strokovnjaki in 
ustreznimi stroji specializirana za dela, pri katerih je 
osnovni problem voda. 

Na območju naše občine so že ali pa še izvajajo 
celotne in delne regulacije potokov, hudournikov in reke 
Save. Gradijo pa tudi druge objekte, ki so tako ali 
drugače povezani z vodo, mostove, v Litiji so zgradili 
zbirne kolektorje za čistilno napravo, trenutno gradnjo 
vodovod itd. 

Največja in najbolj obsežna dela so že opravili oz. še 
izvajajo pri regulaciji reke Save v Litiji in Hotiču, v 
Cerovici pa so z uspešno regulacijo Suhega potoka 
zaščitili cesto in omogočili njeno modernizacijo. 
Trenutno opravljajo dela na regulaciji šmarske Reke, v 
prihodnjem letu pa bodo enaka dela opravili tudi v 
Črnem potoku. Vedno pa so pripravljeni priskočiti na 
pomoč občanom pri sanaciji škode, ki jo povzroči 
narasla voda v hudournikih in potokih. * « * 

S. U. 

OB POJAVU STEKLINE 
V ZAGORSKI IN DOMŽALSKI OBČINI 

Steklina zopet grozi 
Izvršni svet občinske skupščine Litija je sprejel 
odredbo o ukrepih za preprečevanje, zatiranje in 
izkoreninjenje stekline. Ker so v zagorski in domžal
ski občini dobili stekle lisice, sta zagorska in dom
žalska občina okuženi, naša, ki je sosednja, pa ogro
žena. Takšen položaj pa zahteva tudi sprejem ustre
znih, z zakonom določenih ukrepov. 

SEDEM LISIC JE BILO 
NA PREGLEDU 

Iz naše občine je bilo na pregled poslanih sedem lisic, od 
tega so jih šest uplenili lovci, eno pa je povozil avto. Nobena 
od teh lisic pa ni bila okužena s steklino. 

To je bilo prejšnji mesec, danes pa ne vemo, kakšno je 
točno stanje. Zato je potrebno imeti zvrhano mero 
previdnosti. 

Na osnovi odredbe morajo biti vsi psi pod kontrolo (na vrvici 
oziroma privezani), prav tako pa morajo biti zaprte mačke. 

Vse pse, ki dopolnijo 4 mesece, je potrebno obvezno cepiti proti 
steklini, lovske pse pa celo dvakrat letno. 

Na osnovi odredbe, so tako sveti krajevnih skupnosti in vsi 
občani dolžni na svojem območju sodelovati pri izvajanju odredbe. 
Tu gre predvsem za prijavo gibanja živali, ki se sumljivo vedejo in 
za dosledno spoštovanje zahteve po cepljenju psov. 

Največ dolžnosti in pristojnosti pri tem pa imajo lovci in 
veterinarji. Lovci in veterisiarsko-higienska služba bodo pokončali 
vse neregistrirane in necepljene pse, kot tudi vse tiste, ki jih bodo 
dobili brez znamkice. Prav tako bodo pokončani vsi psi, ki ne bodo 
privezani ali ne bodo zunaj bivališča na vrvici z nagobčnikom. Tudi 
vse mačke, ki ne bodo zaprte, bodo pokončane. 

Steklina torej noče popustiti. Iz severne Slovenije se vztrajno širi 
proti jugu. Preprečevanje širjenja stekline ali celo izkoreninjenje pa 
sploh ni enostavna naloga. Glede na izredno nevarnost stekline bi 
morali vsi občani zares dosledno upoštevati določila odredbe, saj 
lahko samo s skupnimi močmi kaj dosežemo. 

PRVE TEŽAVE 
Izvršni odbor je sklenil, da bo žiro račun za sredstva, ki se 

zbirajo iz samoprispevka, odprl pri Liubljanski banki -
Stanovanjsko komunalni banki, ki naj bi program tudi kreditirala v 
višini 50 % od vrednosti posameznega objekta. 

Čeprav bo terminski plan realizacije programa sprejela šele 
skupščina skupnosti na naslednji seji, je na osnovi stališč 
Predsedstva OK SZDL m občinske skupščine izvršni odbor že 
pristopil h gradnji dveh objektov, kar zahteva posebna - izjemna -
situacija. Prva investicija je prekritie šmarske šole, ker z vsakim 
dnem odlašanja nastaja nova škoda, saj voda teče v zgradbo, druga 
pa je otroški vrtec v Gabrovki. Tu smo se opredelili za kombinirano 
gradnjo vrtca in stanovanjskega bloka. Ker pa je stanovanjski blok 
že pred gradnjo, je potrebno v njem seveda zgraditi tudi vrtec. 

KAKŠNA STREHA? 
Ob referendumu je bilo planirano, da bo prekritje šmarske šole, 

ki ima sedaj popolnoma dotrajano ravno streho, stalo 2,800.000.-
din. Na osnovi ponudbe GIP Betona septembra 1980 pa naj bi ta 
dela stala kar 8,144.000 - din. Izvršni odbor seveda ni pristal na 
takšno ceno, zato je GIP Beton izdelal novo ponudbo v štirih 
variantah. 

Prva varianta s predračunsko vrednostjo 8,144.000.- din se ne 
razlikuje od prvotne ponudbe in predvideva pod novo streho tudi 
dve učilnici (kar je v programu) in še pionirsko sobo ter kabinet 
(kar pa ni v programu). 

Druga varianta je za 910.000.- din cenejša in predvideva tudi 
nekaj manjšo realizacijo del kot prva varianta. 

Tretja varianta pa je cenejša za 2,160.000.- din, kar pomeni 
predračunsko vrednost 5,977.000.- din. Ta varianta predvideva 
streho iz salonitnih plošč, ki pa so po mnenju strokovnjakov zelo 
nezanesljive. 

Četrta varianta pa predvideva vrednost del na 6,132.000.- din, 
pri tem bi pod streho pridobili samo kabinet, brez dveh učilnic, kar 
pa ni v skladu s programom. 

Izvršni odbor se ni mogel dokončno odločiti in je sklenil, da 
pridobi še ponudbe drugih možnih izvajalcev in sicer od TRIMO 
Trebnje in od OBNOVE. Dokončno pa bo o sprejemu ene izmed 
ponudb odločila skupščina skupnosti, ki bo konec novembra. 

ALI JE KOMBINACIJA S STANOVANJSKIM 
BLOKOM RESNIČNO NAJBOLJŠA 

Vrtec v Gabrovki je torej opredeljen kot novogradnja v sklopu 
tudi novega stanovanjskega bloka. V dobri veri, da bo tako cenejše. 
Vendar pa je prva ponudba GIP Beton za gabrovški vrtec, ki bo 
imel 174 m2, kar za 2,448.000.- din višja od načrtovane, ki je bila 
3,731.000.- din. Vsa zadeva je dokaj komplicirana, saj za gradnjo 
stanovanj veljajo drugačne omejitve pri cenah in drugačni postopki 
pri dogovarjanju za te cene, kot pa za gradnjo vrtcev. V prvem hipu 
je izgledalo celo tako, kot da naj bi bil stanovanjski blok v 
Gabrovki zgrajen tudi na račun občutno dražjega vrtca v njem. No, 
tudi pri tem izvršni odbor ni pristal na takšne cene. Po mnogih 
usklajevanjih in s korekcijami ter kombinacijami s stanovanjskim 
delom bloka je GIP Beton izvršnemu odboru predložil občutno 
nižjo ponudbo za vrtec v bloku. Konkretno znaša ta ponudba 
3,758.788 - din, ali 18.640.- din za m2. K temu je treba prišteti 
še odvisne stroške, ki se obračunajo po dejanskih stroških in bi 
znašali okrog 600.000.- din. Opremo za vrtec pa bi morali seveda 
plačati še posebej. Ker pa je pri tej ponudbi v določeni meri 
prizadet stanovanjski del bloka, bo o tem dala mnenje še Zveza 
stanovanjskih skupnosti SRS, kamor se je litijska stanovanjska 
skupnost obrnila za mnenje. GIP Beton pravi, da je ta ponudba 
popolnoma na meji še možnega, nižje se ne da, saj zavestno ne 
morejo ustvarjati lastne izgube. Izvršni odbor bo tudi to vprašanje 
predložil skupščini v obravnavo. 

Situacija torej sploh ni lahka. Že na začetku se srečujemo z 
velikimi težavami, ki pa pretežno izvirajo iz na splošno povečanih 
cen v gradbeništvu. Planiranje stroškov je ob takem razvoju zelo 
negotovo, saj se cene v gradbeništvu spreminjajo (povišujejo) skoraj 
iz dneva v dan. Vse pa izgleda, da ceneje ne bo možno zgraditi 
vrtca v Gabrovki. Tudi prognoziranje o večjem dotoku sredstev na 
žiro račun skupnosti za realizacijo programa III. občinskega 
samoprispevka bi bilo malo tvegano, saj točnih prognoz ni možno 
podati. Ostane torej le upanje, da bo na račun skupnosti prišlo več 
denarja, ker tudi osebni dohodki naraščajo. Koliko bo to „več", pa 
je seveda težko reči. 

Izvršni odbor je premlel tudi druge možne rešitve, vključno z 
možnostjo samostojne gradnje vrtca v Gabrovki, vendar je že na 
začetku naletel na nepremostijive težave od vprašanja lokacije pa 
do ogrevanja. Tako skoraj zanesljivo ne pride v poštev nobena 
drugačna gradnja kot v sklopu stanovanjskega bloka. 

Br. 

PREDLOG TERMINSKEGA 
PLANA 

Izvršni odbor skupnosti bo skupščini predložil tudi 
predlog terminskega plana realizacije programa III. občin
skega samoprispevka, kije naslednji: 

1980: vrtev v Gabrovki in streha na šoli v Šmartnem 
1981: vrtec v Litiji in Jevnici 
1982: šola na Ježi v Litiji , 
1983: telovadnica in igrišča ob šoli na Ježi v Litiji 
1984: šola , vrtec in ambulanta na Dolah in vrtec v 

Šmartnem (prizidek) 
1985: kinogledališka dvorana v Litiji 
1986: kopališče v Litiji 
Predlog je izdelan na osnovi izračuna o dotoku sredstev iz 

samoprispevka občanov, prispevka iz bruto osebnih 
dohodkov po stopnji 2, % od 1.1.1982 dalje, amortizacije, 
bančnih kreditov v višini 50% od vrednosti posameznih 
investicij in drugih prihodkov. Predlog upošteva tudi 
vračanje anuitet za najete kredite. 

Iz posebnega programa bodo najprej dobile sredstva tiste 
krajevne skupnosti, ki bodo imele točno opredeljen 
program. 

VRTEC V LITIJI BO NA 
ROZMANOVEM TRGU 

Skupnost otroškega varstva in W Z Litija sta strokovno 
ugotovila, da je najprimernejša lokacija za otroški vrtec v 
Litiji na Rozmanovem trgu, ker je tam daleč največ potreb 
po organiziranem varstvu. 



TESNO PREHITEVANJE 
MOTORISTA 

Dne 1. 10. 1980 ob 14.30 je 
Silvo B. iz Litije vozL' tovorni 
avtomobil iz Ljubljane proti 
Litiji. V kraju Rlbče je začel 
prehitevati motorista Franca H. 
tako tesno, da ga je pri tem 
oplazil. Motorist je izgubil rav
notežje in s sopotnico sta padla 
po cestišču. Pri tem se je 
sopotnica hudo telesno poško
dovala. 

HUDA NESREČA 
S TRAKTORJEM 

Dne 5. 10. 1980 ob 14.30 je 
Ladislav J. iz Javorja pri Gab-
rovki vozil neevidentiran trak
tor s prikolico iz Cerovice proti 
Javorskemu pilu. Na enoosni 
prikolici je imel naloženo listje, 
na katerem sta sedela sopot
nika. Ko je pripeljal v pregledni 
ostri desni ovinek je vozil po 
levi strani. Ko mu je nasproti 
pripeljal neznani voznik, se mu 
je hotel umakniki še bolj levo, 
pri čemer je zapeljal s ceste v 
hrib, kjer je dvignilo enoosno 
prikolico, tako da se je nagnila 
v desno in prevrnila na cesto. 
Pri prevračanju prikolice sta 
padla na cesto oba potnika in se 
hudo telesno poškodovala. 

SILOVITO TRČENJE 
V BETONSKI ZID 

OB CESTI 

Dne 19. 10. 1980 ob 02.30 
uri je Marjan M. iz Jagnjenice 
vozil osebni avtomobil iz Litije 
proti Zagorju. Ko je pripeljal v 
Pasjek, v bližini odcepa ceste za 
Polšnik v blagi desni nepregled
ni ovinek, ga je še zvozil, nato 
pa zapeljal z vozišča in silovito 
trčil v obcestni betonski zid, pri 
čemer je sprednji del vozila 
sploščilo do vetrobranskega 
stekla. Voznik se je pri tem 
hudo telesno poškodoval. 

PSIHOLOG SVETUJE 

Naš otrok 
raste 

Razvoj sodobne družbe je 
zelo hiter in spreminjajo se tudi 
zahteve, ki jih družba postavlja 
pred svoje člane. Od vsakega 
posameznika se zahteva več in 
vedno več, to pa bo posamez
nik lahko dal, če bo dovolj zrel. 
Raziskave kažejo, da intelek
tualni razvoj poteka takole: 
polovica vse intelektualne kapa
citete se razvije že do konca 
Četrtega leta otrokove starosti, 
naslednjih 30% med petim in 
osmim letom in preostalih 20 % 
tja do 17. leta. 

To nam kaže, da je otrokov 
intelektivni razvoj v večji meri 
odvisen od okolja že v pred
šolski dobi in manj od šolskega 
obdobja, kjer otrok pridobiva 
predvsem nova znanja in spo
znanja, v manjši meri pa še 
lahko razvija svoje splošne spo
sobnosti. Zato je zelo po
membna družina, kako le ta živi 
in' kako posreduje otroku po
datke o širšem okolju. Pa ne le 
otrokove sposobnosti, tudi te
melji otrokove poznejše oseb
nosti se razvijajo že v zgodnjem 
obdobju življenja. 

Staršem, ki si vedno za 
svojega otroka želijo najboljše, 
to spoznanje nalaga veliko od
govornost. Otroku je treba 
načrtno z igro in igračami 
posredovati čim več podatkov 
o svetu, mu omogočati ustvar
jalnost in samostojnost pri delu, 
da bi se v čimvečji meri razvile 
otrokove sposobnosti. Hkrati 
mora biti vzgoja usmerjena tudi 

ZADEL PEŠCA 
Dne 10. 10. 1980 ob 19.25 

je Peter K. iz Šmartna vozil 
osebni avtomobil proti Litiji. 
Na Ustju je, ko je pripeljal izza 
desnega nepreglednega ovinka, 
zadel pešca F. G., ki je vinjen 
hodil po sredini ceste. Pri 
nesreči je bil pešec poškodovan 
in odpeljan v ljubljansko bol
nišnico. 

V JEZI 
ZA ŽGAL BARAKO 

Dne 16. 10. 1980 v poznih 
nočnih urah je Četo Ž. odšel v 
tabor Romov v Zavrstniku z 
namenom, da se maščuje Z. A., 
ki naj bi mu bil dolžan nekaj 
denarja. Vedel je, da to noč 
imenovani prenočuje v baraki J. 
Ž., zato je okoli lesene barake 

raztrosil suho seno, ga polil z 
benzinom in zažgal. Prasketanje 
ognja po vratih barake je 
prebudilo lastnico. S skupnimi 
močmi so še pravi čas zatrli 
požar, da se ni razširil. Osumlje
ni je takoj po dejanju zbežal 
neznano kam, vendar so ga 
kmalu odkrili. 

KRADLI GROZDJE 
IN GA PRODALI 

Dne 4. 10. 1980 okoli l.ure 
so Branko R., Marjan Ž. in Jože 
K., vsi iz Litije, na železniški 
postaji v Litiji šli v tovorni 
vagon in iz njega ukradli 13 
gajb grozdja. 8 gajb so takoj 
odnesli do Brankovega osebne
ga avtomobila, ki so ga imeli 
parkiranega pri Predilnici Litija. 
Odpeljali so ga in prodali 
neznanemu občanu. Ko so se 

hoteli vrniti še po ostale gajbe z 
grozdjem, je bilo že prepozno 
in so jih odkrili. 

POŠTENOST, 
KI NAJ BO ZA VZGLED 

Dne 14.10.1980 seje naPM 
zglasil občan Franc MAHKO-
VIC iz Litije, Cesta komandan
ta Staneta 14 in prinesel večjo 
moško denarnico z veliko vsoto 
denarja. Povedal je, da je 
denarnico našel tega dne v travi 
pri nekem bloku, v bližini, kjer 
sam stanuje. V denarnici ni bilo 
nobenih dokumentov, a precej 
starih milijonov in nekaj polžev, 
ki so že lezli po denarju. 
Lastnik denarja, ki se je popol
dne zglasil na PM, si gotovo ni 
mislil, da ga bo denar že čakal 
in je bil verjetno prijetno 

R. B. presenečen. 

OB ZAKLJUČKU LETOŠNJE AKCIJE TURISTIČNEGA DRUŠTVA LITIJA 
„ZA LEPSl IZGLED MESTA" 

Priznanja za urejeno okolje 
Letošnja akcija Turističnega društva Litija „Za lepši izgled mesta" je zaključena. 
Posebne komisije so si skrbno ogledale okolja vseh zgradb — družbenih in zasebnih 
— in izdelale predloge za letošnja priznanja. 

Člani komisij, ki so ocenje
vali okolja, so letos ugotavljali, 
da sta se tako Litija kot 
Šmartno spet polepšala. Razve
seljivo je, da občani vedno bolj 
skrbijo za okolje, kjer žive in da 
je vedno več zelenja ob hišah in 
ulicah ter cestah. 
Zlata roža: 

Zebič Milan, Badjurova 8; 
Bevc Maks in Sonja, Partizanska 
cesta 26; Kepa Valči, Šmartno 
n. h. 
Srebrna roža: 

Kvaternik Mija, Graška cesta 
26; Hauptman Lojze, Partizan
ska cesta; Okoren Julka, Šmart
no 111. 
Bronasta roža: 

Kralj Andrej, Cesta Zasavske

ga bataljona 3—a; Planine Betka 
in Albin, Grbinska cesta; Lebar 
Marija, gostišče Krznar, Črni 
potok. 
Diplome: 

Kajtna Avgust, Cankarjeva št. 
4; Rappl Anton-Lea, Cesta 
Zasavskega bataljona 15; Primo
žič Daro, Cesta Zasavskega 
bataljona 17; Prašnikar Tilka, 
Cesta Zasavskega bataljona 29; 
Muljavec Marjani in Anica, Bev
kova 10; Zaje Stane, Graška 
cesta 50; Vrhovec Franc, Gra
ška cesta 15—b; Golouh Mari-
ja—Cirfl, Graška cesta 31-a; 
Prettner ing. Franc, Gr umova 
16; Verdenik Avgust, Gubčeva 
1; Istra benz Koper, TOZD 
Litija, Brodarska c ; Ovnik 
Lojzka, Grbinska cesta; Konjar 

Janez, Partizanska pot; Juvan 
Franc, Partizanska cesta 11; 
Smuk Marija, Grbinska cesta 
25; Kokole Stane, Partizanska 
cesta 22; Andlovec Ivan, Sitar-
jevška cesta 14; Blaznik Nežka, 
Partizanska cesta; Gradišek 
Martin, Partizanska cesta: Go-
renc Babi, Trg Svobode 1; Blok 
15, Cesta komandanta Staneta; 
Jerič Aco Šmartno 92; Toma-
žič Marija, Šmartno 99; Meser-
ko Jelka, Šmartno 101; Dobra -
vec Franc, Šmartno n. h.; 
Koprivnikar Lojze, Šmartno 22; 
Hauptman Majda, Šmartno 96; 
Grum Vlasta, Ustje 42;Gorišek 
Pavla, Ustje 43; Rozina Marija, 
Ustje 72. 

AVGUST ŠPAT 

na razumevanje soljudi, tako da 
se otrok lahko tudi z ostalimi 
pozitivno identificira. Pri vsa
kem človeku je v ospredju 
močan interes živeti pogumno. 
Le človek, ki je pogumen in 
samozavesten, in ki se v svetu 
počuti doma, lahko tako iz 
nevšečnosti in težav kot iz 
prednosti izvleče nekaj korist
nega. Takšni ljudje ne poznajo 
strahu. Vedo, da težave nasto
pajo in vedo, kako jih reševati. 

Vzgoja mora razjasniti, kako 
se rešujejo osnovni življenjski 
problemi: življenje v skupnosti, 
delo kot socialni prispevek, 
pravilno stališče do ljubezni in 
zakona, zadovoljstvo s samim 
seboj, spoznanje lastne oseb
nosti in lastne vloge, ki jo 
človek igra med ljudmi. Kdor 
zmore rešiti te naloge, bo 
neodvisen in dovolj močan, da 
se v življenju uveljavi. 

Naš štiriletnik še vedno rad 

riše, barva, se sprošča v risanju s 
prsti, zelo rad posluša pravlji
ce, pesmice, jih sam recitira in 
poje. Se vedno se igra z 
igračami, ki jih ima že od prej: 
punčke, ki jih oblači, medved
ke, avtomobili, razne kocke, 
sestavljanke in itd... Zelo se bo 
razveselil tricikla, nekateri bodo 
obvladali že kolo z dvemi 
kolesi. Otrok naj ne bo na cesti 
brez nadzorstva, vožnja s kole
som pa je prilika, da otroka 
poučimo o prometnih predpi
sih, tudi na dvorišču ali igrišču. 
Otrok ima rad lutke, še poseb
no bo vesel, če bo s starši lahko 
zaigral lutkovno igrico. Za oder 
lahko služi stol s prevlečeno 
odejo in lutke bodo otroku 
povedale marsikaj vzgojnega -
koliko bolje je jesti špinačo kot 
bonbon, da je zdravnik naš 
prijatelj, kje je otrok doma 
(lutka povpraša otroka po na
slovu, otrok bo odgovarjal). 

Otrok se bo pogovarjal z 
lutkami in se s tem uril v 
spretnosti govora. 

Tudi v naslednjih letih bo 
imel otrok rad svoje igrače. 
Dokupujemo mu nove knjige, 
manjše kocke, iz katerih bo 
lahko sestavil vse mogoče igra
če in stvari in si s tem razvijal 
spretnost prstov, predstavlji
vost, spoznaval odnose med deli 
ipd. 

Igrače bo otrok potreboval 
tudi, ko bo že v šoli. Šola 
zahteva od otroka veliko napo
rov, zato mu igra pomeni 
sprostitev in mu pomaga do 
boljšega dela v šoli. Napačno je 
mnenje, da šolski otrok ne 
potrebuje nobene igrače več, 
ker bi ga to lahko motilo pri 
učenju. Vsak po delu potrebuje 
sprostitev in otrok jo najde 
predvsem v igri, ki ga hkrati 
tudi razvija. 

Dragica Mravlja, dipl. psih. 

PO FLUOROGRAFSKI AKCIJI V LITIJI 

Manj tuberkuloze, 
več raka 

Prvi podatki oziroma rezultati letošneega radiofoto-
grafiranja, ki je bilo do 27. 8. do 3. 9., kažejo, da bo 
le 186 oseb poklicanih na podrobnejše preiskave. 

V prejšnjih letih je bilo število oseb, pri katerih je bilo potrebno 
izvesti še dodatne raziskave, občutno večje. Leta 1968 —463, leta 
1972 - 313 in leta 1976 - 411. Letošnji podatki so še 
nedokončni, točni podatki pa bodo znani v začetku naslednjega 
leta. 

Radiofotografiranje ima predvsem preventivni značaj, predvsem 
pa gre za odkrivanje pljučne tuberkuloze, pljučnega raka in drugih 
bolezni dihal in srca. Tuberkuloze je vse manj, zlasti po letu 1950 
je začela ta bolezen občutno upadati. Nasprotno pa je tudi v naši 
občini vse več pljučnega raka, kar je nedvomno tudi posledica 
poslabševanja zraka, predvsem pa kajenja, saj je med obolelimi za 
pljučnim rakom kar 90 % kadilcev. 

T. Br. 

Letos je bilo radiofotografiranih. 8.492 oseb iz naše 
občine. Na osnovi spiskov oseb, starih nad 29 let, bi se 
moralo radiofotografirati 9.353 oseb, zaradi različnih 
vzrokov pa je bilo odsotnih 661 oseb, od tega 144 
neopravičeno. 

IZ MATIČNEGA URADA 

Poroke, rojstva, smrti.. 

Vseh porok v mesecu oktobru je bilo 26, od tega 
12 iz nase občine. V mesecu oktobru so se na gradu 
Bogenšperk poročili: 

Baligeč Vinko, avtomehanik iz Šentvida pri Stični in 
Gregorič Bernardka, delavka iz Velike Lese 

Murn Anton, gostinski tehnik iz Male Reberce in 
Urankar Marija, gostinski tehnik iz Kresnic 

Obolnar Peter, delavec z Riharjevca in 
Planinšek Alojzija, delavka iz Račice 

Pregelj Franc, kovinostrugar iz Litije in 
Štefanič Majda, delavka, iz Litije 

Koprivnikar Emil, šofer iz Litije in 
Cerovšek Cilka, delavka iz Zavrstnika 

Sedej Marjan, profesor iz Gradišča in 
Knapič Mateja, študentka z Verda 

Laznik Vito, avtomehanik iz Kolka in 
Hercog Jerica, administratorka iz Hrastnika 

Malovrh Ludvik, poklicni voznik iz Potoč in 
Knez Ana, kovinarska delavka iz Lupinice 

Prime Božislav, šofer iz Litije in 
Jurić Kata, delavka iz Litije 

Hriberski Marjan, monter centralnega ogrevanja iz Grosuplja 
in 
Zupan Jelka, šivilja iz Grosuplja 

Lavrič Edvard, tesar iz Zagorja ob Savi in 
Fele Anica, delavka iz Župe 

Poglajen Vincenc, delavec iz Preske nad Kostrevnico in 
Potisek Bernardka, krznarska šivilja iz Liberge 

Zupan Franc, vzgojitelj iz Kisovca in 
Balaškovič Nada,.višja medicinska sestra iz Polja 

Umrli v mesecu oktobru 
Janež Franc, star 72 let, iz Cirkus, 
Jerant Janez, star 73 let, iz Jevnice, 
Berdajs Franc, star 84 let, iz Litije, 
Godec Marija, stara 70 let, iz Jevnice, 
Hribar Jožefa, stara 75 let, iz Polšnika, 
Zupan Marija, stara 66 let, iz Litije, 
Kovic Marija, stara 80 let, iz Ribč, umrla v domu Tišje, 
Lebinger Henrih, star 86 let, iz Litije, umrl v domu Tišje, 
Vaš Ferdinand, star 76 let, iz Litije, umrl v domu Tišje, 
Vavtar Tomaž, star 48 let, iz Stare gore, 
Dovar Anton, star 74 let, iz Šmartna, 
Gligorin Desanka, stara 70 let, iz Ljubljane, umrla v domu 

Tišje, 
Trelc Antonija, stara 78 let, iz Polšnika, umrla v domu 

Tišje, 
Berčon Ana, stara 85 let, iz Črnega potoka, 
Smrekar Frančiška, stara 65 let, iz Gornjega vrha, 
Zagore Jožef, star 44 let, iz Litije, umrl v Ljubljani. 

Rojeni v mesecu oktobru: 
V oktobru se je rodilo 14 deklic in 9 dečkov. 

J .Č. 



KS DOLE 

Televizijski »Piko« med učenci 
na podružnici Dole 

Članek prihaja med bralce z 
majhno zamudo, kar pa se da 
opravičiti, če vemo, da je 
začetek pouka na šolah vedno 
nekaj posebnega, razgibanega in 
po šolsko zanimivega. Vrvež v 
centralnih šolah je res malo 
večji kot na odmaknjenih po
družničnih šolah, delavnost v 
zvezi s poukom, svobodnimi 
dejavnostmi in vsemi spremlja
jočimi opravili pa prav nič ne 
zaostaja. Prav lahko se zgodi, da 
v svojih iskanjih po novitetah 
učitelj na podeželju izpade še 
bolj angažiran in domiseln, saj 
je v večini primerov prav on 
nosilec kulturnega, športnega in 
družbenopolitičnega dela. 

V današnjem članku bi rad 
opisal „trenutek", dolg celo 
šolsko uro, ki bo ostal zapisan v 
srcih dolskfli osnovnošolcev in 
njihovih tovarišev. Gre za drago
cen obisk NAČETA SIMONČI-
ČA, člana Lutkovnega gleda
lišča ljubljanskega, ki je poku
kal skozi priprta vrata velike 
učilnice prav v trenutku, ko je 
tekla pionirska konferenca ob 
dnevu pionirjev. Učenci, ki so 

»televizijskega Pika" z negoto
vostjo sicer pričakovali, so ob 
tem prvem srečanju z njim 
ostali brez besed. Molk namesto 
navdušenega ploskanja je bil 
tov. Simončiču prisrčen po
zdrav, kakršen je pogost med 
kmečkimi otročaji, ki niso 
vajeni sprejemov s povabljenimi 
kulturniki ali drugimi pomemb
nimi ljudmi današnjega časa. 

Seveda je molku sledilo na
vdušeno ploskanje, ko je tov. 
Darinka, mentorica lutkovnega 
krožka na šoli, pozdravila gosta 
v imenu učencev in učiteljev. 
Ne znam pa popisati trenutka, 
ko je na lutkovni oder pridrvel 
Kljukec, prav tak kot na tele
viziji, z istim, samo njegovim 
nepozabnim glasom, in ozmer
jal cenjeno občinstvo, da je 
zato tako pozen, ker je zašel. In 
zašel je zato, ker so ga lutkarji 
povabili na dole in ne gore, 
kamor se je moral voziti kar 
debelo uro in premagovati 
ovinke in klance, ki jih ni bilo 
ne konca ne kraja. Ko pa je 
Kljukec končal svoj nagovor, pa 
je le priznal, da mu je všeč med 

KS ŠMARTNO 

Krajevni 
praznik 

- Šmarčani so letos že 
drugič praznovali obletnico 
ustanovitve okrajnega odbora 
OF, ki je zaživel 15. oktobra 
1943 na Momlju. Na svečani 
akademiji v avli osnovne šole je 
spregovoril tov. Stane Volk, v 
kulturnem sporedu, ki so ga 
posvetili predsedniku Titu, pa 
so sodelovali Šmarski oktet in 
recitatorji šolske in terenske 
organizacije mladine. 

Podelili 
so priznanja 

- Pred jesensko krvodajalsko 
akcijo je Krajevna organizacija 
Rdečega križa Šmartno pripra

vila srečanje krvodajalcev, kjer 
je podelila priznanja posamezni
kom, ki so večkrat darovali kri. 
Za petkrat darovano kri je 
prejelo značke 58 krvodajalcev, 
za desetkrat 17 in za petnajst
krat 6 darovalcev krvi. Po 
podelitvi so podmladkarji šmar-
ske šole in učenci litijske 
glasbene šole izvedli še kratek 
kulturni program. 

Obisk 
pri uri 
DMV 

Osmošolce šmarske osemlet
ke je pri pouku družbeno— 
moralne vzgoje obiskal v okto
bru predsednik občinske skup
ščine Litija tov. Jože Dernov-
šek. Najprej jih je seznanil s 
temelji družbenega plana naše 
občine v naslednjem petletnem 

njimi in da bo prišel s celo svojo 
druščino, če ga bodo le povabi
l i . 

Za Kljukcem pa je imel 
nastop še PIKO. Da, pravi 
pravcati Piko, ki je kosmat kot 
pravi pes in ki laja kot najboljši 
psi. Celo joče, prosi, se dobrika 
in prilizuje, da človek z dvo
mom gleda spretne roke umet
nika in posluša njegovo lajanje, 
ki marsikoga za tenutek prešine 
z mislijo, da morda le laja pravi 
pes. Dolgo sta se tako pogovar
jala Piko in njegov gospodar 
Nace Simončič, ki je ustvaril 
nepozabne trenutke z lutkami, 
tako ljubljenimi med otroki, ki 
spijo v njihovih posteljah in 
krasijo njihove omare in police. 
Kaj pa mi odrasli? Pozabljamo 
nanje, pa čeprav smo jih tudi 
mi z velikim navdušenjem vlekli 
na roke in z njimi uprizarjali 
razbojnika Brusa, pa lovca Jako 
in teto Kunigundo z volkom in 
Rdečo kapico na čelu. Pozab
ljamo, da so lutke otrokom 
potrebne, da jih imajo radi in 
da jih želijo gledati in se z njimi 
pogovarjati. Se in še. Janez Kobal 

obdobju, nato pa je odgovarjal 
na njihova številna zanimiva 
vprašanja. 

Razstava 
ročnih 

del 

- V Šmartnem so pred nekaj 
leti že dvakrat zapored razstavi
li ob dnevu žena gobeline in 
druga ročna dela, saj se s tem 
konjičkom ukvarja precej Šmar-
čanov. Krajevna skupnost je 
pred nedavnim znova predla
gala, da se ta razstava prihodnjo 
pomlad znova organizira, zato 
prosi vse občane, ki bi radi na 
njej sodelovali, da pridejo na 
sestanek, ko ga bo sklicala. 

B.Ž. 

Z A K A J TAKO? 

MESEC KNJIGE 

Mesec knjige (15. oktober do 15. november) je bil v matični knjižnici 
posvečen knjižnični in knjižni vzgoji mladih in širjenju mreže potujoče 
knjižnice. 

Knjižnico so organizirano obiskovali 

učenci obeh litijskih šol. Seznanili so se 

s poslovanjem in urejenostjo knjižnice, 

naučuli so se iskati in izbirati knjige, 

pregledali so knjižne novosti. Učenci 

nižjih razredov so poslušali tudi pravlji

ce, učenci višjih razredov pa odlomke 

iz zanimivih knjig. 

V okviru potujoče knjižnice je 

ponovno zaživelo izposojevališče v 

Gabrovki. 

V prostorih knjižnice je bila tudi 

priložnostna razstava del mladinskih 

pisateljev in pesnikov, ki praznujejo 

obletnico rojstva: Kristine Brenkove, 

Karla Grabeljška in Kajetana Kovica. 

Po dogovoru s KUD Jevnica je bil 

pregledan tudi fond njihove kjižnice, 

ki je sedaj na voljo bralcem skupaj s 

knjigami potujoče knjižnice. 

V mesecu knjige se je v knjižnico na 

novo včlanilo 40 bralcev. J. K. 

Žalna komemoracija ob dneva mrtvih je v 
Šmartnem potekala v kaj čudnih okoliščinah. 
Program pred spomenikom NOE na Ustju je z 
ene strani motil promet, ki so ga delavci 
Postaje milice uspeli ustaviti nekaj minut pred 
zaključkom, z druge strani pa hrup z 
nogometne tekme med mladinci Šmartna in 
Litije. Kljub temu, daje predsednik Sociali
stične zveze Šmartna prosil sodnika, da tekmo 
med komemoracijo prekine, jo je uspel 
prekiniti le za nekaj minut. Večji del 
komemoracije pa je program s te strani motilo 
vpitje nogometašev in sodnikova piščalka, ki 
je veselo usmerjala športno borbo med dvema 
goloma. 

Borci, ki so skupaj s šolsko mladino 
pripravili program, ter ostali, ki so se poklonili 
spominu padlim, so se po komemoraciji 
spraševali: , A l i so tisti, ki so žrtvovali za našo 
stvarnost največ, kar so imeli - življenje, res 
tako malo vredni, da ni mogoče prekiniti neke 
tekme ves čas komemoracije." Borčevske 
vrste se ne pomlajajo, skrb za žalne 
komemoracije in obujanje revolucionarne 
preteklosti bodo morali prevzeti mladi, 
vprašanje pa je, če so jo ti, ki so igrali in 
gledali nogometno tekmo, pripravljeni. 

L. K. 

Spominska plošča 
Jožetu Zupančiču 

Ob 10—letnici smrti Jožeta Zupančiča iz Litije, publicista in zbiralca narodnega 

blaga, je bila 25. 10. 80 na njegovi hiši na Grbinski cesti odkrita spominska plošča. 

Zbranim je o Jožetu Zupančiču in njegovemu delu spregovoril predsednik 

skupščine kulturne skupnosti Litija Jože Sevljak. Po odkritju spominske plošče pa 

je bila na Stavbah odprta tudi razstava o delu Jožeta Zupančiča. Odkritje 

spominske plošče in razstava je bilo organizirano v sklopu prireditev ob krajevnem 

prazniku Litije. (Br. Foto: GO) 
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Ureja: Tone Praprotnik 
ŠE POMNITE TOVARIŠI 

Bil je oktober 1943. Na Dolenjskem, Notranjskem in Primorskem je divjala sovražni
kova ofenziva proti NOV. Na vzhodni fronti so Nemci bili težke boje z Rdečo 
armado se globoko na ozemlju Sovjetske zveze. V Italiji pa so zavezniške armade za 

dolge mesece obtičale pod Monte Cassinom. Bilo je še daleč do miru in konca krvave 
vojne. 

TAKO SE JE ROJEVALA NOVA JUGOSLAVIJA 

Ob Dnevu republike 
Takrat pa so se na Balkanu 

odvijali usodni dogodki. Tako 
rekoč v srcu Evrope se je v 
Kočevju zbral prvi slovenski 
parlament svobodno izvoljenih 
poslancev in sprejel najvažnejše 
sklepe o nadaljnji poti in usodi 
slovenskega naroda. In že se je 
pripravljal tudi jugoslovanski 
zbor, II. zasedanje AVNOJ, ki 
je odločal in sklepal o nadaljnji 
usodi in poti celotne Jugosla
vije. 

Tiste dni je na bazi 21 
(Glavni štab NOV in POS 
Slovenije) komandant tov. 
Franc Rozman — Stane poklical 
k sebi tov. Zvoneta Brica - Sila 
ter mu sporočil, da je določen v 
posebno važno misijo. Na neko 
dolgo pot nekam na Hrvaško ali 
Bosno naj bi spremljal takrat
nega namestnika komandanta 
Glavnega štaba tov. Jako Avšiča 
— Hrasta, ter odgovarja! za 
njegovo osebno varnost na tem 
pohodu. Zvone Bric je junija 
1943 spremljal Franca Rozma
na — Staneta iz Štajerske, kjer 
je ba Stane na Dobrovljah 
težko ranjen v roko, v bolni
šnico na Dolenjskem. Ko je 

julija 1943 Stane postal koman
dant Glavnega štaba NOV za 
Slovenijo, je Zvone Bric ostal 
pri njem kot osebni spremlje
valec na bazi 21 (GŠ Slovenije). 
Tov. Zvone Bric se je te naloge 
zelo razveselil, prvič zaradi 
zaupanja, ki mu ga je dal 
komandant GŠ, drugič pa, da 
bo na poti mnogo doživel in 
videl, čeprav takrat še ni vedel 
ne cilja niti namena tega poho
da. Tako je bil tov. Bric prvi in 
edini Litijan, ki je bil v tistih 
jesenskih dnevih neposredna 
priča dogodkom, ki so ustvar
jali novo Jugoslavijo. Bil je tudi 
prvi Litijan, ki je takrat videl in 
srečal legendarno osebnost, vo
ditelja nove Jugoslavije, tov. 
Tita. 

Priprave na pohod so se 
odvijale v največji tajnosti. S 
tov. Avšičem sta iz Glavnega 
štaba odšla v Črmošnjice, od 
tam pa so se z vozovi odpeljali 
proti Srednji vasi, kjer se je 
koloni pridružilo še nekaj tova
rišev. Vojaški vodja in odgovo
ren za celotno skupino je bil 
general Jaka Avšič, komandir 
zaščite pa je bil tov. Albin 

Grajzer. Albin je 1944 padel v 
Metnaju in bil pozneje progla
šen za narodnega heroja. Do-
potovali so na Sinji vrh nad 
Kolpo, kjer se je kolona do
končno formirala. V skupini je 
bilo tudi precej starejših ljudi 
kot Jože Rus, Josip Vidmar, 
Josip Verbajs in drugi. Na 
hrvaški strani Kolpe je mrgoklo 
Nemcev in ustašev, zato so 
kurirji celotno skupino v naj
večji tišini s čolni prepeljali 
prek reke Kolpe ponoči. Nato 
se je pričel naporen pohod. 

Prešli so magistralno cesto 
Zagreb-Reka in pohod se je 
nadaljeval čez Kordun in Liko 
do Otočca. V Otočcu se je 
slovenski delegaciji pridružila 
tudi hrvaška delegacija. Tu so 
ostali nekaj dni. Večina zaščite 
slovenske delegacije se je od tu 
vrnila v Slovenijo, tako daje v 
zaščiti ostalo samo kakšnih 10 
borcev na čelu z Albinom. V 
Otočcu so se delegacije vkrcale 
v avtobus in kamion in se skozi 
Korenico in Udbino odpeljale 
do gore Hešivice, kjer se je 
udobna vožnja končala. Zopet 
so gazili sneg in blato po 

strminah Plešivice. Starejši člani 
delegacije so le stežka zmago
vali pot. Jaka Avšič je hodil ob 
koloni in jih bodril. Marsikoga 
je vprašal: „Bi morda šilce 
žganja? " Vprašani se je razve
selil: „Seveda bi ga!" „Jaz tudi, 
če bi ga imel," in že je Jaka 
odhitel naprej. Bricu je Avšič 
naročil, naj popazi in pomaga 
starejšemu možu z ogromnim 
nahrbtnikom. Povsod kjer se je 
kolona ustavila je vzel skicirko 
in svinčnik ter takoj pričel 
skicirati in risati. Bric je šele 
pozneje zvedel, da je mož slikar 
Božidar Jakac. 

Pohod se je nadaljeval po 
gorskem svetu Like. Prispeli so 
v civilno taborišče (zbeg). Otro
ci, ženske in živina so v snegu in 
blatu bedno životarili v nekak
šnih zemljankah iz kuruznice, 
Domove so jim izropali in 
požgali ustaši. Kolona se je 
približala cesti Bihać - Knin, 
na kateri so bili Nemci. Zato se 
je kolona utaborila na nekem 
hribu in šele ponoči prešla 
cesto. Kljub temu so jih Nemci 
opazili in nanje streljali, toda 
brez škode. Prispeli so v Bosan
sko krajino, v mestece Srb. 
Komanda mesta je delegaciji 
dodelila tri kamione in zopet so 
se peljali skozi Drvar ter pozno 
ponoči prispeli v Livno Večina 

spremstva so bili mladi ljudje, 
ki pred vojno niso imeli mož
nosti potovati. Zato je bil svet, 
po katerem so potovali, zarge 
popolnoma nov in zanimiv. 
Mnogi so prvič videli mošeje z 
vitkimi minareti, z feredžami 
zakrite žene v širokih hlačah 
(dimije) in druge zanimivosti. 
Boris Kidrič, Jaka Avšič, dr. 
Metod Mikuž in Zvone Bric so 
bili v Livnu nastanjeni v neki 
privatni hiši. Tu so ostali teden 
dni, razen Kidriča, ki je nekaj 
dni prej odpotoval v Jajce. V 
Livnu je tudi spremstvo zvedelo 
za cilj njihove poti, da odhajajo 
v Jajce na II. zasedanje AVNOJ. 
V Bugojnu so se vkrcali na vlak 
in se odpeljali proti Jajcu. 
Najprej so si ogledah mesto 
Jaice, ki je bilo pripravljeno na 
veliki dogodek. Tov. Bric Zvone 
je predvsem želel videti tov. 
Tita. Kardeljev spremljevalec 
Henrik (1944 ob napadu na 
Drvar je edini padel v Titovi 
pečini) je njega in Albina 
popeljal v zgornji del mesta 
pred Buričevo hišo, kjer je 
takrat stanoval in delal tov. 
Tito. Tam so bile tudi barake 
Vrhovnega štaba. Niso čakali 
dolgo, ko je iz hiše stopilo 
nekaj partizanov. „Tišti drugi je 
Tito' je nanj pokazal Henrik. 
Tita je spremljal velik in lep 
pes-nemški ovčar. Pozneje je 

Tita še večkrat videl, tako na 
zasedanju AVNOJ, ki se je 
odvijalo v tovarniških objektih 
„Elektrobosna" kot na zaključ
nih slovesnostih, ko je dramska 
ekipa gledališča „Narodno oslo-
bodjenje" udeležencem prika
zala Gogoljevega »Revizorja". 

Toda med uspešnim zaseda
njem AVNOJ je prišlo tudi 
žalostno sporočilo. Tik pred 
zasedanjem je bil Tito obve
ščen, da je na Glamočkem 
polju pri bombardiranju padel 
Ivo Ribar - Lola, ki bi nekaj 
dni pred zasedanjem moral 
poleteti kot šef jugoslovanske 
misije v Egipt. Nekaj tednov 
prej pa je pri Kolašinu padel 
njegov mlajši brat Jurica. Tito 
je o smrti obeh sinov pred 
zasedanjem obvestil očeta in 
predsednika AVNOJ dr. Ivana 
Ribarja. Dr. Ribar je kljub 
hudemu udarcu stoično pred
sedoval celotnemu zasedanju. 
Mrtvega Ivo Ribarja so prepe
ljali v Jajce, kjer so bile 30.11. 
1943 pogrebne svečanosti, ka
terih se je udeležil tudi tov. 
Tito in vse delegacije s sprem
stvom. Mrtvemu sinu je sprego
voril oče dr. Ivan Ribar. Nato 
so ga s kamionom prepeljali v 
Gornji Ribnik, kjer so ga na 
skrivnem mestu pokopali. 

se nadaljuje 

Del slovenske delegacije in spremstva v Ključu. S puščico označeni partizan je Zvone Bric. 
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ŠPORT IA REKREACIJA 

ROKOMET 
HHBHBHHHHBHHBBHHHBBHHHHHHH 

REKREACIJA MLADIH • • • • • • • • 
Koncertna 

izvedba opere 

PRI PIONIRJIH : LITIJA - DB IN 
ŠMARTNO 

Končan je prvi del občinske rokometne lige za mlajše in starejše 
pionirje. Pri mlajših pionirjih sta imela glavno besedo ekipi Litije -
DB in Šmartna, ki ju trenirata Hari Leopold oz. Franc Peterlin. 
Dole so letos nekoliko slabše, saj so zamenjali generacije, Litija -
LB pa se le počasi približuje kvaliteti ostalih ekip. 

Pri starejših pionirjih pa so ekipe bolj izenačene, saj Šmarčani le 
za dve točki vodijo pred Litijo in Gabrovko, ki je z uvrstitvijo 
presenetila, saj je letos prvič pričela igrati v občinski ligi. 

Lestvici po jesenskem delu tekmovanja: 

1. Litija-DB 
2. Šmartno 
3. Dole 
4. Litija-LB 

1. Šmartno 
2. Litija 
3. Gabrovka 
4. Dole 

KADETI SO TRETJI 
Prvi del Zasavsko - Posavske rokometne lige za kadete je 

zaključen. Kadeti RK Usnjar, ki jih vadi Janez Kobal, so zasedli 
pričakovano 3. mesto, vendar pa niso vedno nastopali v 
najmočnejši sestavi, saj so nekateri igralci imeli obveznosti tudi v 
mladinski ekipi. 

Lestvica po jesenskem delu lige: 

mlajši pionirji 
6 5 0 1 50 27 10 
6 4 1 1 48 32 9 
6 2 0 4 58 55 4 
6 0 1 5 22 64 1 

starejši pionirji 
6 4 0 2 65 60 8 
6 3 0 3 85 75 6 
6 3 0 3 59 68 6 
6 2 0 4 62 68 4 

1. Radeče 
2. Sevnica 
3. USNJAR 
4. Rudar 
5. Dobova 
6. Krško 
7. Zagorje 
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108 52 10 
82 76 9 
78 69 6 
70 78 6 
53 66 5 
82 102 4 
66 96 2 

MLADINKE SO V SREDINI 
Tudi mladinke RK Usnjar, ki igrajo v republiški ligi - jug so 

zakrjučile prvi - jesenski - del prvenstva. Po nesrečno izgubljeni 
tekmi doma z Brežicami v zadnjem kolu se je ekipa uvrstila 
nekoliko slabše kot lani, vendar pa bo spomladi še vedno možno 
nadoknaditi zamujeno. 

Lestvica: 

1. Novo mesto 7 5 1 1 77 •49 11 
2. Mirna 7 5 0 2 97 71' 10 
3. Brežice 7 5 1 1 68 68 10 
4. Stopiče 7 4 1 2 93 48 9 
5. USNJAR 7 4 0 3 73 68 8 
6. Lisca 7 2 0 5 61 102 4 
6. Šentjernej 7 1 1 5 63 75 3 
8. Radeče 7 0 0 7 45 102 0 

PESTER ZIMSKI 
PROGRAM 

Komisija za šport pri Občinski konferenci Zveze socialistične 
mladine Slovenije Litija je za zimsko obdobje pripravila pester 
program športne dejavnosti. Komisija bo organizirala tekmovanja v 
odbojki, košarki, namiznem tenisu in badmintonu v litijski in 
šmarski telovadnici. Tekmovanja bodo ob sobotah od 9. do 12. 
ure. V vseh panogah bodo tekmovali ekipno, v namiznem tenisu in 
badmintonu pa tudi posamično. Ekipe ali posamezniki bodo lahko 
sodelovanje prijavili 15 minut pred tekmovanjem, sistemi 
tekmovanj pa bodo prilagojeni številu ekip oziroma posameznikov. 

Če bodo pri razporedu planiranih tekmovanj nastale kakršnekoli 
spremembe, bo o tem komisija obvestila vse osnovne organizacije 
mladine. Ob torkih zvečer - od 18. 11. naprej - od 19.30 do 21. 
pa bo v šmarski telovadnici rekreativna dejavnost s poudarkom na 
badmintonu in namiznem tenisu. 

Br.T. 

ZIMSKI PROGRAM 
TEKMOVANJ MLADIH 

Odbojka: 
22.11.80 v telovadnici Šmartno 
27.12.80 v telovadnici Šmartno 
14. 2.81 v telovadnici Šmartno 

A 
Košarka: 
6.12.80 v telovadnici Litija 
10.1.81 v telovadnici Litija 
21. 2.81 v telovadnici Litija 

Namizni tenis: 
13.12. 80 v telovadnici Šmartno 
31.1. 81 v telovadnici Šmartno 
28. 2. 81 v telovadnici Šmartno 

Badminton: 
1.11.80 v telovadnici Litija . 
20. 12.80 v telovadnici Litija 
7. 2. 81 v telovadnici Litija 

54 IZLETOV S 790 
• UDELEŽENCI 

Litijsko planinsko društvo je bilo tudi letos zelo delavno. Izleti 
planincev v gore so čedalje bolj priljubljena telesnokulturna 
dejavnost občanov. Planinstvo ima sploh veliko prednosti. Hoja je 
aktivnost, ki jo človek najdalj zmore. Tudi v izredno pozni starosti 
je hoja poživitev za človeka. Poleg tega pa sama hoja tudi skoraj 
nič ne stane, saj je planinstvo aktivnost v naravi, kjer se človek še 
dodatno izobražuje ob spoznavanju naših krajev, fauna, flore, 
zgodovine in še kaj. Tega se tudi litijski planinci zavedajo, zato 
čedalje rajši hodijo v gore. 

LETOŠNJI IZLETI 
PLANINCEV 

B - EKIPA IGRA V ZASAVSKI 
LIGI 

B - ekipa članov RK Usnjar, v kateri igrajo v glavnem mlajši 
igralci - kandidati za prvo moštvo - nekaj pa je tudi starejših, 
igrajo v Zasavski ligi, iz katere se prvak lahko prek .kvalifikacij 
uvrsti v II. republiško ligo. Letos sodelujejo v ligi samo štiri ekipe. 

Lestvica po jesenskem delu: 

1. Radeče - B 
2. Zagorje 
3. USNJAR - B 
4. Dole 
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TEČAJ ZA SODNIKE 

Sodniški odbor pri Območni rokometni zvezi Zasavja bo v 
šmartnem organiziral tečaj za kandidate, ki se bodo prijavili za 
opravljanje sodniškega izpita za rokometnega sodnika. Tečaj bo 
enodneven, kandidati pa se lahko prijavijo v Rokometnem klubu 
Usnjar. Tečaj bo decembra. 

R a z p i s n a k o m i s i j a de lavskega sveta 
T E K S T I L P l e t i l j a L i t i j a 

razpisuje 

dela in naloge 

INDIVIDUALNEGA POSLOVODNEGA ORGANA 

TOZD Pletilja Litija 

Pogoji: 
Za individualnega poslovodnega organa je lahko imenovana 
oseba, ki poleg pogojev, predpisanih v 511. členu Zakona o 
združenem delu, izpolnjuje še naslednje: 
- da ima višjo ali srednjo šolsko izobrazbo ustrezne smeri; 
- da ima 5 let delovnih izkušenj s področja organizacije 

poslovanja ali tehnologije ali ekonomike in da je uspešno 
opravljal delovne naloge; 

— da je aktiven družbeno-političen delavec; 
— da je moralno politično neoporečen. 
Kandidati naj pošljejo svoje vloge z dokazili o izpolnjevanju 
pogojev v roku 15 dni p.o objavi na naslov TEKSTI L TOZD 
Pletilja Litija, Ljubljanska c. 30 „za razpisno komiujo". 
O izbiri bomo kandidate obvestili najkasneje v 30 dneh po 
izbiri. 

število število 
izletov udeležencev 

w z 1 23 
Osnovna šola Litija — nižja stopnja — 1. sk. 6 104 
Osnovna šola Litija - nižja stopnja - 2. sk. 4 81 
Osnovna šola Litija — višja stopnja 9 59 
Osnovna šola Šmartno — nižja stopnja 4 49 
Osnovna šola Šmartno — višja stopnja 4 87 
Osnovna šola Gabrovka 2 60 
Osnovna šola Dole •2 16 
Osnovna šola Sava 4 53 
Osnovna šola Vače 1 20 
mladinci 2 25 
odrasli 15 213 

SKUPAJ: 54 790 

LEPŠI DOM NA JANCAH 
Letos je planinsko društvo Litija vložilo okrog 600.000 din 

sredstev za razna vzdrževalna dela v planinskem domu II. grupe 
odredov na Jančah. Celoten dom je bil prebeljen, prebarvana so 
bila vhodna vrata, v jedilnici pa so namestili lesene obloge na stene. 

Br. 

GLASILO OBČANOV 
Ustanovitelj: Občinska 
konferenca SZDL Litija. 
Ureja uredniški odbor: 
Tine Brilej (glavni in odgo
vorni urednik), Mija Ber-
nik (lektor), Mojca Lebin-
ger, Lojze Kotar, Slavko 
Urbič, Boris Žužek in 
Franc Mali. Predsednik ča
sopisnega sveta: Stane 
Pungerčar. Oblikovanje in 
tehnično urejanje: Drago 
Pečenik. Priprava za tisk: 
IBM - Dnevnik. Tisk: Ti
skarna Ljudska pravica. Na
slov uredništva: Litija, Trg 
na Stavbah 1, p. p. 6. Ča
sopis prejemajo vsa gospo
dinjstva v občini brez
plačno na dom. 

- V petek, 10. oktobra, sta 
bili v litijski dvorani dve pred
stavi slovenske opere »Gorenj
ski slavček"; izvedli so jo ljub
ljanski operni solisti. Popoldne 
se je zbralo nad 420 šolarjev 
višje stopnje iz Litije, Šmartna, 
Gabrovke in Vač, zvečer pa je 
sedelo v dvorani le nekaj nad 
150 ljubiteljev operne umetno
sti. 

Kulturni 
koledar 

- Zveza kulturnih organiza
cij in Kulturna skupnost Litija 
sta sklicali predstavnike občin
skih družbeno-političnih orga
nizacij in večjih OZD, kjer so se 
dogovorili o sestavi koledarja 
prireditev za pravkar začeto 
sezono, v katerega bi vključili 
vsa praznovanja državnih, re
publiških in spominskih prazni
kov, spomnili pa bi se tudi 
pomembnih obletnic. Tako bo 
prihodnje leto svečana proslava 
40-letnice vstaje slovenskega 
naroda, minilo bo 30 let od 
smrti skladatelja Petra Jereba, 
dramatiku Slavku Grumu, ki se 
je rodil leta 1901 v Šmartnem, 
pa bi ob 80-letnici rojstva 
odkrili spominsko ploščo. Pred
log prireditev bosta organizator
ja poslala .vsem krajevnim skup
nostim ter šolam, da ga potrdijo 
in dopolnijo s svojimi proslava
mi. Za vsako praznovanje bodo 
določili še organizatorje in 
izvajalce programa. 

Filmski 
kažipot 

— Zadnji mesec v tekočem 
letu bodo v šmarskem kinu 
predvajali štiri filme, otroci pa 
si bodo lahko ogledali le enega. 
Domači vojni film „Okupacija v 
26 slikah" po 18. členu zakona 
o filmu ogled mladini do 15. 
leta ni dovoljen, pa tudi ameri
ška grozljivka »Družinska zaro
ta" in ameriški vojni film »Mož 
na moža" nista primerna za 
otroke. Brez omejitev je le 
ameriška grozljivka »Orca - kit 
ubijalec, ki bo na sporedu 27. 
in 28. decembra. Res naključje, 
da bomo samo v enem mesecu 
videli na platnu dve grozljivki in 
dva vojna filma. 

Prvič 
v domu 

Tišje 

— Moški pevski zbor s Save je 
zadnjo oktobrsko soboto obis
kal člane domske skupnosti v 
domu „Tisje" v Črnem potoku, 
kjer jim je pripravil krajši 
koncert. S pevci so prišli tudi 
savski podmladkarji in poskrbe
li s kulturnim programom za 
prijetno popoldne. 

Za vse, ki bi radi preživeli lepe trenutke na belih poljanah, 
smo v blagovnici Centromerkur pripravili lepo izbiro vseh 
pripomočkov za zimski šport. 

Prepričajte se in obiščite oddelek zimskega športa v pr 

nadstropju.. 

Priporoča se kolektiv blagovnice Centromerkur v Litiji. 

Za vsakogar 
nekaj 

- Zveza kulturnih organi
zacij Litija bo enkrat mesečno 
organizirala prireditev v prenov
ljeni dvorani na Stavbah. Po
nudb ima že precej, vendar bo 
pri izboru odločala cena gosto
vanja. Predviden je nastop fol
klorne skupine »Tine Rožanc" 
iz Ljubljane, dvakratno gosto
vanje ljubljanskega »Šentjakob
skega gledališča, ki bo najprej 
uprizorilo mladinsko igro, nato 
pa še predstavo za odrasle, 
gostovanje mladinskega zbora 
RTV Ljubljana, po nekajletnem 
premoru bomo znova lahko 
pozdravili v Litiji ansambel 
Slovenskega mladinskega gleda
lišča, do konca sezone pa se 
bomo na Stavbah srečali še z 
enim od slovenskih gledališč 
(Ljubljana, Celje ali Kranj). 
Število gostovanja bo odvisno 
tudi od Litijanov in okoličanov, 
oziroma njihovega obiska. S 
številom obiskovalcev na dose
danjih prireditvah, vsaj kar 
zadeva odrasle, res ne moremo 
biti zadovoljni. 

Revija mladih 
tudi 

v Litiji 

— Zasavska pevska skupnost 
je organizirala leta 1977 prvo 
revijo zasavskih otroških in 
mladinskih pevskih zborov v 
Trbovljah, naslednji dve leti pa 
so mladi peli v Zagorju in 
Hrastniku. Predsedstvo skupno
sti je na nedavni seji predlagalo, 
naj bi bila prihodnje leto revija 
v Litiji; mladi pevci in pevke se 
bodo srečali v mesecu maju. 

B.Ž. 

MERCATOR - ROŽNIK 
Trgovina na drobno 
n. sub. o. 
TOZD GOLOVEC 
Ljubljana 
Resi jeva 22 

proda 

TOVORNI AVTO 
TAM 2001, letnik 
1972 
v nevoznem-stanju. 

Cena: 50,000 din 
Interesenti dobijo informa
cije na sedežu TOZD Golo
vec Ljubljana, Resljeva 22. 
tel. 313-493 ali v Litiji, 
Valvazorjev trg 15, tel. 
881-137. 

Sprejmem 
ŠIVILJE 
za konfekcijsko (serijsko) 
delo. 
B . Zanka 
Ul. Luke Svetca 1 
Litija (zeleni blok) 
Nastop službe takoj. 

c e n t r o m e r k u i 
BLAGOVNICA V LITIJ 


